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| Marlia Ruth Saunders, Lawyer, affirm:
1. | am a Partner at Thomson Geer, solicitors for the First Respondent.
2. | am authorised to make this affidavit on the First Respondent's behalf.
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3. | make this affidavit from my own knowledge, except where | have stated otherwise.
Where | depose to matters on information given to me, | believe that information to be

true and correct.
Subpoena to the First Respondent

4. | am informed that on or about 20 June 2022, a search warrant was executed by the
Australian Federal Police on 7PM Company Pty Limited. During the search, the
Australian Federal Police was provided with a USB containing audio recordings of a five-
hour meeting between Angus Llewellyn, Lisa Wilkinson, Brittany Higgins and David
Sharaz on 27 January 2021 (Recordings) and a transcript of those Recordings. After
the search was conducted, the First Respondent was provided with a Property Seizure

Record.

5. On or about 30 June 2022, the First Respondent was served with a subpoena to
produce documents in the Supreme Court of the Australian Capital Territory
Proceedings No. SCC 264 of 2021 (Criminal Proceedings) which was issued by the
Applicant, a copy of which, together with the search warrant and Property Seizure

Record referred to in paragraph 4, is annexed and marked "MRS-13".

6. On or about 8 August 2022, the First Respondent produced material to the Supreme
Court of the Australian Capital Territory in response to the subpoena, including the

following:
(a) the Recordings;
(b) transcripts of the Recordings identified in paragraph 5(a) above;

(c) footage of the unedited interview between Ms Wilkinson and Ms Higgins for The

Project; and
(d) a statutory declaration signed by Ms Higgins.

7. | am aware that Brittany Higgins was also served with a subpoena to produce
documents in the Criminal Proceedings on or about 10 June 2022, a copy of which is
annexed and marked "MRS-14".

7NEWS Spotlight Program

8. On or about 4 June 2023, an episode of the 7TNEWS Spotlight Program entitled "Trial
and Error" aired on Channel Seven (Lehrmann Spotlight Program). The Lehrmann

Spotlight Program is available to view online at https://7plus.com.au/7news-

spotlight?autoplay=true.

Qo (2410 —
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10.

| watched the Lehrmann Spotlight Program at the time it aired. | noted the following
statements made by the Applicant during the Lehrmann Spotlight Program while

watching it:

(@) "Yeah it's the classic, beware the man with nothing to lose. I've got nothing to

lose";

(b) "Let's light some fires";

(c) "... everything needs to be out there, in the open, so people can assess this for
what it is";
(d) "I know the lawyers don't want me to say anything";

(e) "I'd go another hour if | could";

(f)  "There's a lot of people to fire up about. | don't, | mean, I've got a taste for it, | don't

think it'll be the last time you see me"; and
(g) "Beware the man who's got nothing to lose. There's a bit more to come yet".

On or about 7 June 2023, | caused a transcript of the Lehrmann Spotlight Program to be

prepared, a copy of which is annexed and marked "MRS-15".

Articles published in The Australian

11.

12.

13.

14.

Annexed and marked "MRS-16" is a copy of an article entitled "Wilkinson, Higgins war-

gamed 'friendlies
on 4 June 2023.

by Janet Albrechtsen and Stephen Rice, published in The Australian

Annexed and marked "MRS-17" is a copy of an article entitled "The proper thing to do
would be for Lisa Wilkinson to hand back her Logie" by Janet Albrechtsen, published in
The Australian on 6 June 2023.

Annexed and marked "MRS-18" is a copy of an article entitled "Disturbed and
disappointed: Brittany Higgins' angry letter to Lisa Wilkinson" by Janet Albrechtsen and
Stephen Rice, published in The Australian on 6 June 2023.

Annexed and marked "MRS-19" is a copy of an article entitled "Feed everything to Katy’:
Higgins-Sharaz text plots revealed" by Janet Albrechtsen and Stephen Rice, published
in The Australian on 7 June 2023.

Articles published in The Daily Mail

15.

Legal83054486_5 (] Do W@g{g{ el 0&%

Annexed and marked "MRS-20" is a copy of an article entitled "EXCLUSIVE: How
Brittany Higgins waited 11 days until she took a photo of a large bruise she claimed
came from Bruce Lehrmann pinning her down - as he claims it's 'fabricated™ by
Charlotte Karp, published in The Daily Mail on 5 June 2023.
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16.

17.

Annexed and marked "MRS-21" is a copy of an article entitled "EXCLUSIVE: Read the
blunt comments Brittany Higgins and Lisa Wilkinson made about top politicians over
mimosas two weeks before going public with rape claims - as they dish salacious details
about life in Canberra" by Charlotte Karp, published in The Daily Mail on 6 June 2023.

Annexed and marked "MRS-22" is a copy of an article entitled "Read Brittany Higgins'
astonishing text messages revealing her secret plot to enlist senior Labor MPs to fight in
her corner over rape claim and 'f*** over' Scott Morrison - and now Albo faces huge

questions over his role" by Levi Parsons, published in The Daily Mail on 8 June 2023.

Correspondence

Thomson Geer

18.

19.

20.
21.
22.
23.

24.

Legal/s3054486_5 (1 il W@M el 0&%

On 16 May 2023 at 9.46am, | received a letter from the lawyers for the Applicant (Mark
O'Brien Legal), a copy of which is annexed and marked "MRS-23". | observed that the

letter stated:

Separately, we note that the document [the Recording] was produced in the ACT
Supreme Court criminal proceedings, meaning that although it is in the possession of Mr
Whybrow SC and the Applicant, by reason of the implied Harman undertaking, it is

unable to be accessed for the purposes of these proceedings.

On 30 May 2023 at 11.30am, | was copied on a letter from Mark O'Brien Legal to the
Registrar of the Federal Court of Australia, a copy of which is annexed and marked
"MRS-24". | observed that the letter stated:

The Applicant and his lawyers who acted for him in the ACT criminal proceedings
presently have access to the documents [produced under subpoena in the ACT criminal

proceedings], but not his defamation lawyers in these proceedings.

On 5 June 2023 at 10.05am, | sent an email to Erin Longbottom KC, counsel assisting

the ACT Board of Inquiry, a copy of which is annexed and marked "MRS-25".

At 1.19pm, | received an email from Ms Longbottom KC, a copy of which is annexed and
marked "MRS-26".

On 5 June 2023 at 12.54pm, | sent a letter to Mark O'Brien Legal, a copy of which is
annexed and marked "MRS-27".

At 4.35pm, | received a letter from Mark O'Brien Legal, a copy of which is annexed and
marked "MRS-28".

On 5 June 2023 at 12.56pm, | sent a letter to Kamy Saeedi Lawyers, the lawyers who
represented the Applicant during the Criminal Proceedings (Kamy Saeedi), a copy of

which is annexed and marked "MRS-29".
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25. At 4.01pm, | received a letter from Kamy Saeedi, a copy of which is annexed and
marked "MRS-30".

26. On 7 June 2023 at 12.21pm, | sent an email to Kamy Saeedi, a copy of which is
annexed and marked "MRS-31".

27. At 5.04pm, | received an email from Kamy Saeedi, a copy of which is annexed and
marked "MRS-32".

28. At 6.54pm, | sent a further email to Kamy Saeedi, a copy of which is annexed and

marked "MRS-33". At the time of affirming this affidavit | have not received a response.

29. On 5 June 2023 at 4.25pm, | sent an email to Commander Andrew Bailey of the
Australian Federal Police, a copy of which is annexed and marked "MRS-34". As at the

time of affirming this affidavit | have not received a response.

30. On 6 June 2023 at 6.06pm, | sent an email to the Acting Director of Public Prosecutions
Anthony Williamson SC, a copy of which is annexed and marked "MRS-35".

31. At 7.21pm, | received an email from Mr Williamson SC, a copy of which is annexed and
marked "MRS-36".

32. On 7 June 2023 at 9.28am, | sent a letter to Justine Munsie, a lawyer for Seven Network

(Operations) Limited, a copy of which is annexed and marked "MRS-37".

33. On 8 June 2023 at 11.07am, | received a letter from Ms Munsie, a copy of which is
annexed and marked "MRS-38".

34. At 11.23am, | sent an email to Ms Munsie, a copy of which is annexed and marked
"MRS-39".

35. On 7 June 2023 at 2.34pm, | sent an email to the Associate to the Honourable Chief

Justice McCallum, a copy of which is annexed and marked "MRS-40".

36. At 5.28pm, | received an email from her Honour's Associate, a copy of which is annexed
and marked "MRS-41".

Gillis Delaney Lawyers

37. On 5 June 2023 at 1.01pm, | was copied on a letter from the lawyers for the Second
Respondent (Gillis Delaney) to Mark O'Brien Legal, a copy of which is annexed and
marked "MRS-42".

38. On 7 June 2023 at 3.29pm, | was copied on a letter from Gillis Delaney to Mark O'Brien

Legal, a copy of which is annexed and marked "MRS-43".

39. | am informed by Nicola Sanchez, Associate at Gillis Delaney, that:

Qa4 0L —
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(a) on 5 June 2023 at 4.33pm, Gillis Delaney received a letter from Mark O'Brien Legal,

a copy of which is annexed and marked "MRS-44";

(b) on 6 June 2023 at 6.52pm, Gillis Delaney sent an email to Janet Albrechtsen and
Stephen Rice, a copy of which is annexed and marked "MRS-45";

(c) on 6 June 2023 at 6.53pm, Gillis Delaney sent an email to Mark Llewellyn, a copy of

which is annexed and marked "MRS-46";

(d) on 7 June 2023 at 12.29pm, Gillis Delaney sent a letter to Rachel Baxter and Sean

Power, a copy of which is annexed and marked "MRS-47";

(e) on 8 June 2023 at 10.10am, Gillis Delaney sent a letter to Ms Albrechtsen and Mr

Rice, a copy of which is annexed and marked "MRS-48"; and

(f) on 8 June 2023 at 10.30am, Gillis Delaney sent a letter to Mr Llewellyn, a copy of
which is annexed and marked "MRS-49".

Arnold Bloch Leibler

40. | am informed by Leon Zwier, Partner at Arnold Bloch Leibler, lawyers for Ms Higgins,
that on 7 June 2023 at 2.39pm he sent a letter to Mr Williamson SC, a copy of which is
annexed and marked "MRS-50".

Affirmed by the deponent
at Sydney

in New South Wales

on 8 June 2023

Before me:

Qlaurs W@é(di

’W@JM

Signature of deponent

~— N N N N

Signature of witness
Amelia CausleyTodd, solicitor

This affidavit was witnessed pursuant to the requirements under section 14G of the Electronic
Transactions Act 2000 (NSW).
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Annexure Certificate

No. NSD103 of 2023
Federal Court of Australia

District Registry: New South Wales

Division: General

BRUCE LEHRMANN
Applicant

NETWORK TEN PTY LIMITED & ANOR

Respondent

This is annexure marked "MRS-13" referred to in the affidavit of MARLIA RUTH SAUNDERS

affirmed on 8 June 2023 before me:

&Q&WW@M

Signature of Amelia CausleyTodd
Solicitor
Level 14, 60 Martin Place, Sydney NSW 2000

Legal/83066687_2
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Level 1, Kamy Saeedi Law Building

- 1 University Avenue Canberra
GPO Box 487 Canberra ACT 2601

i Phone 02 6230 6600

E I Fax 02 6230 0955

" KSLAW.COM.AU

ABN 76 130 129 878

30 June 2022

Contact:
Network Ten Pty Ltd Kamy Saeedi
C/0 Tasha Smithies
1 Saunders Street our reference:
Pyrmont NSW 2009 6046

Dear Ms Smithies,

THE QUEEN v BRUCE LEHRMANN
SCC 264 of 2022

We refer to the above matter and confirm we act for Mr Lehrmann.

Please find enclosed by way of service, subpoena to produce documents and give
evidence dated 30 June 2022.

Please note that the subpoena is returnable on 21 July 2022 at 9:00am at the ACT Supreme
Court.

A cheque to the amount of $150.00 as payment of conduct money in enclosed.
Please do not hesitate to contact us should you have any queries.

Yours faithfully
Kamy Saeedi Law

Rachel Fisher

Solicitor
rachel@kslawyers.com.au

Enclosure: Subpoena

CRIMINAL LAW | COMMERCIAL LAW
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Form 6.10A Subpoena to produce documents

Court Procedures Rules 2006

(see T 6602 (Form of subpoena))

In the Supreme Court of the Australian Capital Territory

No SCC 264 of 2021

THE QUEEN
and

BRUCE LEHRMANN
Accused

To Network Ten Pty Ltd
C/o Tasha Smithies
1 Saunders Street
Pyrmont
NSW 2009
tsmithies@networkten.com.aun

Filed for the Accused by Kamy Saeedi Law
Level 1, Kamy Saeedi Law Building

1 University Avenue Telephone: (02) 6230 6600

GPO Box 487 Facsimile: (02) 6230 0955

Canberra ACT 2601 o OF %\ .
o ’ AN

Approved form under

AF2017-152 Court Procedures Act 2004, s 8

Unauthorised version prepared by ACT Parliamentary Counsel's Office
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»

You are ordered:

to produce this subpoena or a copy of it and the documents or things
stated in the schedule—see section A

Failure to comply with this subpoena without lawful excuse is a
contempt of court and you may be dealt with accordingly.

The last date for service of this subpoena is: 6 July 2022

Please read notes 1 to 16 at the end of this subpoena.

Date: 30 June 2022

Issued at the request of Accused, whose address for service is:

C/- Kamy Saeedi Law
Level 1, 1 University Avenue
Canberra ACT 2601

AF2017-152 Form 6.10A—Subpoena to produce documents page 2

Unauthorised version prepared by ACT Parliamentary Counsel’s Cffice
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A. Details of subpoena to produce

You must comply with this subpoena—

@) by attending to produce this subpoena or a copy of it and the documents
or things stated in the schedule below at the date, time and place stated
for attendance and production; or

(b) by delivering or sending this subpoena or a copy of it and the documents
or things stated in the schedule below to the Registrar (or, for an
arbitration under the Commercial Arbitration Act 2017, the arbitral
tribunal) at the address below so that they are received not less than 2
days before the date stated for attendance and production. (see notes
5-12)

Date, time and place at which you must attend to produce the subpoena or a
copy of it and documents or things (unless you are given notice under

rule 6603 A of a later date or time to attend)—

Date: 21 July 2022

Time: 9:00am

Place: ACT Supreme Court

Address where the subpoena (or copy) and documents or things may be
delivered or posted—

If you are given notice under rule 6603 A stating a date or time for attendance or
production or both, you must attend at the date or time stated in the notice.

X

S 7
NETS
AF2017-152 Form 6.10A—Subpoena to produce documents \“"\—*\i\i,_::pa/g’aé 3

Unauthorised version prepared by ACT Parliamentary Counsel's Office
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Schedule

The documents and things you must produce are as follows:

1.

Copies of all communications between Brittany Higgins and Network
Ten Pty Ltd, Lisa Wilkinson or staff of The Project between 23 March
2019 to 27 June 2022 including but not limited to text messages,
iMessages, direct messages, emails (including attachments), encrypted
communications, voice recordings or voice memos.

Copies of all contracts or agreements including confidentiality
agreements or exclusivity deals between Paramount ANZ, Network Ten
Pty Ltd or any of their related entities staff or representatives and
Brittany Higgins.

All records of payments made by or on behalf of Paramount ANZ,
Network Ten Pty Ltd or any of their related entities staff or -
representatives to Brittany Higgins, or any other person or entity on
behalf of or representing Brittany Higgins, between 23 March 2019 and
27 June 2022.

Copies of all communications with David Sharaz and Network Ten Pty
Ltd, Lisa Wilkinson or staff of The Project between 23 March 2019 to
27 June 2022 relating to Brittany Higgins and/or an alleged sexual
assault at Australian Parliament House in March 2019, including but not
limited to text messages, iMessages, direct messages, emails (including
attachments), encrypted communications, voice recordings and voice
IMEMmOos.

AF2017-152 Form 6.10A—Subpoena to produce documents

Unauthorised version prepared by ACT Parliamentary Counsel's Office
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Notes

Last day for service

1

You need not comply with this subpoena unless it is served on you on or
before the date stated in the subpoena as the last date for service of the
subpoena.

Informal service

2

Even if this subpoena has not been served personally on you, you must,
nevertheless, comply with its requirements, if you have, by the last date
for service of the subpoena, actual knowledge of the subpoena and its
requirements,

Addressee a corporation

3

If this subpoena is addressed to a corporation, the corporation must
comply with the subpoena by its appropriate or proper officer.

Conduct money

4

You need not comply with this subpoena unless conduct money
sufficient to meet your reasonable expenses of attending as required by
the subpoena is handed or tendered to you a reasonable time before the
date when your attendance is required.

Production of subpoena or copy of it and documents or things by
delivery or post

5

If this subpoena requires you to produce this subpoena or a copy of it
and a document or thing, instead of attending to produce the subpoena
or a copy of it and the document or thing, you may comply with the
subpoena by delivering or sending the subpoena or a copy of it and the
document or thing to the Registrar (or, for an arbitration under the
Commercial Arbitration Act 2017, the arbitral tribunal) at the address
stated for the purpose in the subpoena so that they are received not less
than 2 days before the date stated in the subpoena for attendance and
production or, if you are given notice under rule 6603 A, before  the later

ke,

date stated in the notice. 275 OF THE
P KNS

AF2017-152 Form 6.10A—Subpoena to produce documents

Unauthorised version prepared by ACT Parliamentary Counsel's Office
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6 If you object to a document or thing produced in response to this
subpoena being inspected by a party to the proceeding or anyone else,
you must tell the Court about your objection and the grounds of your
objection either orally on the return date for this subpoena or in writing
before or after the return date.

7 Unless the Court otherwise orders, if you do not object to a document or
thing produced by you in response to this subpoena being inspected by
any party to the proceeding, the Registrar may allow the parties to the
proceeding to inspect the document or thing.

8 If the material you produce to the Court is or includes any original
document, the Court will return all of the material to you. You must
complete the declaration which is attached to this subpoena and specify
your address for return of this material. If you have elected to produce
copies of any subpoenaed documents and declare this when completing
your declaration, those copies will be destroyed, without further notice,
4 months after the conclusion of the proceeding or, if the documents
become exhibits in the proceeding, when they are no longer required in
connection with the proceeding, including on any appeal.

Production of a number of documents or things

9 If you produce more than | document or thing, you must, if asked by the
Registrar (or, for an arbitration under the Commercial Arbitration
Act 2017, the arbitral tribunal), produce a list of the documents or
things produced.

Production of copy instead of original

10 If the subpoena requires you to produce a document, you may produce a
copy of the document unless the subpoena specifically requires you to
produce the original.

11 The copy of the document may be—
(a) aphotocopy; or
(b) in PDF format on a CD-ROM; or

g

gm0 THE 5

(c) inany other electronic form that the issuing party has indic}:fgfc fif{\;:i‘i\
P& 427 3

will be acceptable. &

AF2017-152 Form 6.10A—Subpoena to produce documents

Unauthorised version prepared by ACT Parliamentary Counsel's Office

267



17

Applications in relation to subpoena

12

You have the right to apply to the Court—

(a) for an order setting aside this subpoena (or a part of it) or for
relief in relation to the subpoena; and

(b) for an order in relation to your claim for privilege, public interest
ummunity or confidentiality in relation to any document or thing
the subject of the subpoena.

Loss or expense of compliance

13

If you are not a party to the proceeding or arbitration, you may apply to
the Court for an order that the issuing party pay (in addition to any
conduct money and any witness expenses) the amount of any reasonable
loss or expense, including legal costs, incurred in complying with this
subpoena.

Contempt of court

14 Failure to comply with a subpoena without lawful excuse is a contempt
of court and may be dealt with accordingly.

15 Note 14 does not affect any power of the Court to enforce compliance
with a subpoena, including the power to issue a warrant for the arrest of
an addressee who does not comply with a subpoena.

16 Failure to comply with a subpoena may also be a criminal offence (see
Criminal Code, s 719 (Failing to attend) and s 720 (Failing to produce
document or other thing).

AF2017-152 Form 6.10A—Subpoena to produce documents

Unauthorised version prepared by ACT Parliamentary Counsel's Office
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Form 6.10C Subpoena—declaration by
addressee

Court Procedures Rules 2006

(see r 6610 (Disposal of subpoenaed documents and things produced))
In the Supreme Court of the Australian Capital Territory

Criminal Jurisdiction

No SCC 264 of 2021

THE QUEEN
and

BRUCE LEHRMANN
the Accused

Filed for the Accused by Kamy Saeedi Law
Level 1, Kamy Saeedi Law Building

1 University Avenue Telephone: (02) 6230 6600

GPO Box 487 Facsimile: (02) ,230:@-95\5

Canberra ACT 2601 AW OF THe %
AF2017-154 Approved form under '

Court Procedures Act 2004, s 8

Unauthorised version prepared by ACT Pariamentary Counsel's Office %
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Notice to addressee

The addressee is the person to whom the subpoena is addressed, and who will
be the recipient of the subpoena.

You may produce copies of any subpoenaed documents, unless the subpoena

specifically requires you to produce originals. A copy of the document may

be—

(a) aphotocopy; or

(b) in PDF format on a CD-ROM; or

(c) in any other electronic form that the issuing party (the party that issued the
subpoena) has indicated to you will be acceptable.

You must complete the declaration below, attach it to the subpoena or a
copy of the subpoena and return them with the documents or things you
provide to the Court under the subpoena.

If you declare that the material you produce is copies of documents, the
Registrar may, without further notice to you, destroy the copies at the end of
4 months after the end of the proceeding or, if the documents become exhibits
in the proceeding, when they are no longer required in relation to the
proceeding, including on any appeal.

If the material you produce to the Court is or includes any original document,
the Court will return all of the material to you at the address stated by you in the
declaration below.

Declaration by addressee (subpoena recipient)

(tick the relevant option below, provide your address as appropriate, sign and
date)

All of the material I am providing to the Court in response to the
attached subpoena is copies of documents. I acknowledge that the Court
will destroy the copies once they are no longer required, without further
notice to me.

Some or all of the material T am providing to the Court in response to
the attached subpoena is an original document. Once the material is no
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longer required, all of the material should be returned to me at the
following address:

(state address)

(signature of addressee)
(name of addressee)

Date:

AF2017-154 Form 6.10C—Subpoena—declaration by addressee

Unauthorised version prepared by ACT Parliamentary Counsel's Office
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Form 2
Section 31

Service and Execution of Process Act 1992

Notice to witness

This notice is very important.
Please read it and the attached document or documents very carefully.

If you have any trouble understanding them you should get legal advice as
soon as possible.

Attached to this notice is a subpoena ("the attached subpoena") that is a
subpoena for the purposes of Part 3 of the Service and Execution of Process Act
71992 issued by the ACT Supreme Court.

Service of the attached subpoena outside of ACT is authorised by that Act.
Your rights

You may be able to apply to a court or authority to set aside or obtain other relief
in respect of the attached subpoena. If you would like to make an application you
should get legal advice as soon as possible.

Your obligations
You must obey the attached subpoena if;

(a) at the time of service or at some reasonable time before 30 June 2022 you
were offered or given either:

(i) enough money to meet your reasonable expenses in obeying it,
including any travel and accommodation costs; or

(i) a combination of money, travel tickets and vouchers to meet those
expenses; and

(b) either:

(i) you received the attached subpoena at least 14 days before
14 July 2022; or

(i) you received the attached subpoena less than 14 days before
14 July 2022 and you received with the attached subpoena a
copy of an order made by the ACT Supreme Court {o be ggﬁy;‘elg.u%
less than 14 days before 14 July 2022. //é)\\a\ ofF ’“573/:»

if the attached subpoena only requires production of documents @’fé_ﬁ’llﬂg
may comply with the attached subpoena by delivering the documﬁeﬁ
least 24 hours before 14 July 2022 to the Registrar of the ACT S‘Lﬁ{ 3
\Z) g5
NG o . ,\:\b/'

k:‘-é‘ii,l; ., \.\i)?:;‘/p
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Form 2
Section 31
This is most important
If you are subject fo a restriction on your movements that you might breach if you
comply with the attached subpoena, there are some additional actions you must
take for your own protection.
The restriction on you could be imposed as:
(a) conditions of bail; or
(b) conditional release from prison; or
(c) conditions of probation; or

(d) home or periodic detention; or

(e) a community service order, community based order, attendance order
or work and development order; or

(f) some other restriction on your movements imposed by law or by order
of a court.

If you are under a restriction of this kind, you must, as soon as practicable after
you receive the attached subpoena, inform your supervisor of the service of the
attached subpoena. If you are on bail, and your bail is subject fo a condition that
you report periodically, your supervisor is the police officer or correction service
officer you report to. If you are not on bail, or if you are on bail but are not
required to report periodically, your supervisor is the person who supervises your
compliance with an order or restriction.

Also, you must, as soon as practicable, inform the ACT Supreme Court of the
restriction to which you are subject.

You must take all reasonable steps to have the restriction varied so that you can
comply with the attached subpoena.

If the restriction is not varied, you must inform the ACT Supreme Courieither

(a) of the steps you took to have the restriction or obligation varied, and
that the restriction or obligation has not been varied; or

(b) that the law does not permit that variation,

“whichever is the case.

The QUEEN v BRUCE LEHRMANN
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COMMONWEALTH OF AUSTRALIA
CRIMES ACT 1914: SECTION: 3E

SEARCH WARRANT FOR SEARCH OF A PREMISES

To: Trent Robert MADDERS, a constable within the meaning of the Crimes Act 1914, who
is the executing officer in relation to this warrant;

And to any other constable whose name may be written on this warrant in accordance
with section 3C(1) of the Crimes Act 1914, in which event that constable shall be the
executing officer in relation to this warrant:

Whereas I ___ /( gﬂ/”[//qﬁ'/\/

an issuing officer within the meaning of the Crimes Act 1914, am satisfied by information
on oath within the meaning of the Crimes Act 1914 that there are reasonable grounds
for suspecting that there is (or will within the next 72 hours be) at the premises located
at:

35 Easey Street, Collingwood in Victoria

Evidential material, as defined in the Crimes Act 1914, which satisfies ALL of the
following three conditions, namely:

First condition: Things which are:

Originals or copies of any one or more of the following, including any of them which are
stored on a computer, or on a computer storage device, or on any other type of sterage
medium or storage device: '

Audio recordings;

Video recordings;
Audio-visual recordings; and
Transcripts.

Together with any manual, instruction, password or other thing that assists to gain
access to or interpret or decode any of the above things.

Second condition: And which relate to any one or more of the following:

Bruce Emery LEHRMANN, born 14 June 1995;
Brittany Mae HIGGINS, born 7 December 1994;
David Vaughan SHARAZ, born 20 June 1991;
Lisa Clare WILKINSON, born 19 December 1958;
The Project;

7PM Company Pty Ltd; and

Network 10.

Third condition:

And as to which there are reasonable grounds for suspecting that they will afford
evidence as to the commission of the following State offence that has a federal aspect,
and that is an indictable offence against the law of the State of the Australian Capital
Territory

1of5
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Between 1.48am and 2.33am on Saturday, 23 March 2019, Bruce Emery LEHRMANN,
born 14 June 1995, engaged in sexual intercourse with Brittany Mae HIGGINS at the
Australian Parliament House, Parliament Drive, Canberra, Australian Capital Territory
without her consent contrary to Section 54 of the Crimes Act 1900 (ACT).

I hereby issue this warrant which authorises you to enter and search the premises
described above.

AND by virtue of section 3F(1) of the Crimes Act 1914 this warrant authorises the
executing officer or a constable assisting to do all of the following;

enter the premises described above;
if the premises are a conveyance, to enter the conveyance, wherever it is;

search the premises for any evidential material that satisfies ALL of the three
conditions specified above and to seize any such evidential material that may be
found;

seize any other thing found at the premises in the course of the search that the
executing officer or the constable assisting believes on reasonable grounds to
be:

(i) evidential material in relation to an offence to which the warrant

relates;
(it) evidential material in relation to another offence that is an indictable
offence; or ‘

(iii) evidential material (within the meaning of the Proceeds of Crime Act
2002) or tainted property (within the meaning of that Act).

if the executing officer or the constable assisting believes on reasonable grounds that
seizure of the thing is necessary to prevent its concealment, loss or destruction or its
use in committing an offence;

seize any other thing found at the premises in the course of the search that the
executing officer or the constable assisting believes on reasonable grounds to be
a seizable item, in that it is a thing that would present a danger to a person or
that could be used to assist a person to escape from lawful custody.

AND by virtue of section 3F(2A) of the Crimes Act 1914 this warrant authorises the
executing officer or a constable assisting to do all of the following:

to use:

o a computer, or data storage device, found in the course of a search
authorised under the warrant; or

o a telecommunications facility operated or provided by the
Commonwealth or a carrier; or

o) any other electronic equipment; or

o) a data storage device;

for the purpose of obtaining access to data (the relevant data) that is held
in the computer or device found in the course of a search authorised under
the warrant at any time when the warrant is in force, in order to determine
whether the relevant data is evidential material of a kind specified in the
warrant; and

20f5
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if necessary to achieve the purpose mentioned above - to add, copy, delete or
alter other data in the computer or device found in the course of a search
authorised under the warrant; and

if, having regard to other methods (if any) of obtaining access to the relevant -
data which are likely to be as effective, it is reasonable in all the circumstances

to do so:

o to use any other computer or a communication in transit to access the
relevant data; and
o if necessary to achieve that purposes - to add, copy, delete or alter

other data in the computer or the communication in transit; and
to copy any data to which access has been obtained, and that:
o appears to be relevant for the purposes of determining whether the
relevant data is evidential material of a kind specified in the warrant; or

o is evidential material of a kind specified in the warrant; and

to do any other thing reasonably incidental to any of the above authorised by
section 3F(2A).

AND by virtue of section 3F(2B) of the Crimes Act 1914 this warrant authorises the
executing officer or a constable assisting to do all of the following: ’

L

to use:

o a computer found in the course of a search authorised under the
warrant; or

o a telecommunications facility operated or provided by the
Commonwealth or a carrier;

o any other electronic equipment;

for the purpose of obtaining access to data (the relevant account-based
data) that is account-based data in relation to:

o - a person who is the owner or lessee of the computer found in the
course of a search authorised under the warrant; or

o a person who uses or has used the computer found in the course of a
search authorised under the warrant; or

o a deceased person who, before the person’s death, was the owner or
fessee of the computer found in the course of a search authorised under
the warrant; or

o a deceased person who, before the person’s death, used the computer
found in the course of a search authorised under the warrant;

in order to determine whether the relevant account-based data is evidential
material of a kind specified in the warrant; and

if necessary to achieve the purpose mentioned above - to add, copy, delete or
alter other data in the computer found in the course of a search authorised
under the warrant; and

if, having regard to other methods (if any) of obtaining access to the relevant
account-based data which are likely to be as effective, it is reasonable in all the
circumstances to do so:

30f5
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o to use any .other computer or a communication in transit to access the
relevant account-based data; and

o if necessary to achieve that purpose-to add, copy, delete or alter other
data in the computer or the communication in transit; and

s  to copy any data to which access has been obtained, and that:

o appears to be relevant for the purposes of determining whether the
- relevant account-based data is evidential material of a kind specified in
the warrant; or
o) is evidential material of a kind specified in the warrant; and

e to do any other thing reasonably incidental to any of the above authorised by
section 3F(2B).

Note that by virtue of section 3C(2) of the Crimes Act 1914, a “constable aSSlStlng" who
is not a constable must not take part in searching or arresting a person.

Note that, by virtue of section 3ZR of the Crimes Act 1914, an ordinary search or a frisk
search of a person under this warrant must, if practicable, be conducted by a person of
the same sex as the person being searched.

This warrant does not authorise the executing officer or a constable assisting to conduct
a search of a person who is at or near the premises when the warrant is executed.

And, by virtue of section 3G of the Crimes Act 1914, in executing this warrant:

¢ the executing officer may obtain such assistance as is necessary and reasonable
in the circumstances;

¢ the executing officer, and any constable assisting in the execution of this
warrant who is a police officer, may use such force against persons or things as
is necessary and reasonable in the circumstances; and

e any person who has been authorised by the executing officer to assist in the
execution of this warrant, but who is not a police officer, may use such force
against things as is necessary and reasonable in the circumstances;

And the executing officer or a constable assisting may exercise such other of the powers
available under Division 2 of Part IAA of that Act as are appropriate in the circumstances
of the case;

And if you exercise the power under section 3L(4) of the Crimes Act 1914 to secure
electronic equipment on the premises, and if you then feave the premises, this warrant
authorises a further entry to the premises to allow an expert to operate the equipment,
provided that the further entry is made within 24 hours or that period is extended under
section 3L(7) of that Act.

The offences to which this warrant relates are those specified above in the third
condition.

NOTE the following:
"Evidential material" is defined in section 3C(1) of the Crimes Act 1914 to mean:

a thing relevant to an indictable offence or a thing relevant to a summary
offence, including such a thing in electronic form.

40of 5
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"Thing relevant to an indictable offence" is defined in section 3(1) of the Crimes Act 1914
to mean:

(a) either of the following:
(i)  anything with respect to which an indictable offence against any law of
the Commonwealth or of a Territory has been committed or is
suspected, on reasonable grounds, to have been committed;

(ii) anything with respect to which a State offence that has a federal
aspect, and that is an indictable offence against the law of that State,
has been committed or is suspected, on reasonable grounds, to have
been committed; or

'(b) ahyth’ing as to which there are reasonable grounds for suspecting that it will
afford evidence as to the commission of any such offence; or

(c) anything as to which there are reasonable grounds for suspecting that it is
intended to be used for the purpose of committing any such offence;

"Thing relevant to a summary offence" is defined in section 3(1) of the Crimes Act 1914
to mean:

(a) either of the following: ,
(i) anything with respect to which a summary offence against any law of
the Commonwealth or of a Territory has been committed or is
suspected, on reasonable grounds, to have been committed;

(ii) anything with respect to which a State offence that has a federal
aspect, and that is a summary or simple offence against the law of that
State, has been committed or is suspected, on reasonable grounds, to
have been committed; or

(b) anything as to which there are reasonable grounds for suspecting that it will
afford evidence as to the commission of any such offence; or

(c) anything as to which there are reasonable grounds for suspecting that it is
intended to be used for the purpose of committing any such offence.

Statement of rights of the occupier
A statement of the rights of the occupier of premises is attached to this warrant.
This warrant may be executed between the hours of 6.00am and 9.00pm.

The time at which this warrant expires is midnight at the end of the seventh day after
the day on which the warrant is issued (or lesser period).

GIVEN under my hand at Melbourne in the State of Victoria
this _cJO% day of__ JUNE 2022 , 2022
At (time)
Other person emplo in. a court'who is authorised to issue search warrants.
K. G. Gilligan
Victorian Magistrate > of 378

lndicial No. 332
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CRIMES ACT 1914

SEARCH OF PREMISES: RIGHTS OF THE OCCUPIER

The following provisions of the Crimes Act 1914 set out the rights of an occupier of
premises searched pursuant to a warrant under that Act.

Details of warrant to be given to occupier etc.

3H(1)

If a warrantin relation to premises is being executed and the occupier of the premises
or another person who apparently represents the occupier is present at the
premises, the executing officer or a constable assisting must make available to that
person a copy of the warrant.

Not applicable.

If a person is searched under a warrant in relation to premises, the executing officer
or a constable assisting must show the person a copy of the warrant.

The executing officer must identify himself or herself to the person at the premises
or the person being searched, as the case may be.

The copy of the warrant referred to in subsections (1) and (2} need not include the
signature of the issuing officer or the seal of the relevant court.

Use of equipment to examine or process things

3K(1)

Equipment may be brought to warrant premises

The executing officer of a warrant in relation to premises, or constable assisting, may
bring to the warrant premises any equipment reasonably necessary for the
examination or processing of a thing found at the premises in order to determine
whether it is a thing that may be seized under the warrant.

Thing may be moved for examination or processing

A thing found at warrant premises, or a thing found during a search under a warrant
that is in force in relation to a person, may be moved to another place for
examination or processing in order to determine whether it may be seized under a
warrant if:

(a} both of the following apply:

(i} itis significantly more practicable to do so having regard to the timeliness
and cost of examining or processing the thing at another place and the
availability of expert assistance;

(i} the executing officer or constable assisting suspects on reasonable
grounds that the thing contains or constitutes evidential material; or

{(b) for athing found at warrant premises - the occupier of the premises consents
in writing; or

{c) for athing found during a search under a warrant that is in force in relation to
a person - the person consents in writing.

Notification of examination or processing and right to be present

279
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(3) If a thing is moved to another place for the purpose of examination or processing
under subsection (2), the executing officer must, if it is practicable to do so:

(a) inform the person referred to in paragraph (2)(b) or (c) (as the case requires) of
the address of the place and the time at which the examination or processing
will be carried out; and

(b) allow that person or his or her representative to be present during the
examination or processing.

(3AA) The executing officer need not comply with paragraph 3(a) or {b) if he or she
believes on reasonable grounds that to do so might:
(a) endanger the safety of a person; or
(b) prejudice an investigation or prosecution.

Time limit on moving a thing

(3A) The thing may be moved to another place for examination or processing for no
longer than whichever of the following is applicable:
{(a) ifthe thingis a computer or data storage device—30 days;
{b) otherwise—14 days.

(3B) An executing officer may apply to an issuing officer for one or more extensions of
that time if the executing officer believes on reasonable grounds that the thing
cannot be examined or processed within the time applicable under subsection (3A)
or that time as previously extended.

(3C) The executing officer must give notice of the application to the person referred to
in paragraph (2)(b) or (c) (as the case requires), and that person is entitled to be
heard in relation to the application.

(3D) A single extension cannot exceed whichever of the following is applicable:
{a) if the thing is a computer or data storage device—14 days;
(b) otherwise—7 days.

Equipment at warrant premises may be operated

(4) The executing officer of a warrant in relation to premises, or a constable assisting,
may operate equipment already at the warrant premises to carry out the '
examination or processing of a thing found at the premises in order to determine
whether it is a thing that may be seized under the warrant if the executing officer or
constable believes on reasonable grounds that:

(a) the equipment is suitable for the examination or processing; and
(b) the examination or processing can be carried out without damage to the
equipment or the thing.

Extended powers of examination and processing

(5) Forthe purposes of this section, if a computer or data storage device (the relevant
computer or device) was found in the course of a search authorised under a
warrant, the examination or processing of the relevant computer or device may
include:

(a) using:
(i) the relevant computer or device; or
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(i} atelecommunications facility operated or provided by the
Commonwealth or a carrier; or

(iii) any other electronic equipment; or

(iv) adata storage device

for the purpose of obtaining access to data (the relevant data) that is held in the
relevant computer or device in order to determine whether the relevant computer
or device is a thing that may be seized under the warrant; and

(b) if necessary to achieve the purpose mentioned in paragraph (a)—to add, copy,
delete or alter other data in the relevant computer or device; and
(c) if, having regard to other methods (if any) of obtaining access to the relevant
data which are likely to be as effective, it is reasonable in all the circumstances
to do so:
(i) touse any other computer or a communication in transit to access the
relevant data; and
(i) if necessary to achieve that purpose—to add, copy, delete or alter other
data in the computer or the communication in transit; and
(d} to copy any data to which access has been obtained, and that appears to be
relevant for the purposes of determining whether the relevant computer or
device is a thing that may be seized under the warrant; and
(e) to do any other thing reasonably incidental to any of the above.

{6) For the purposes of this section, if a computer (the relevant computer) was found
in the course of a search authorised under a warrant, the examination or processing
of the relevant computer may include:

(a) using:
(i) therelevant computer; or
(i) atelecommunications facility operated or provided by the
Commonwealth or a carrier; or
(iii) any other electronic equipment;

for the purpose of obtaining access to data (the relevant account-based data) that is
account-based data in relation to:

(iv) a person who is the owner or lessee of the relevant computer; or

(v} apersonwho uses or has used the relevant computer; or

(vi) adeceased person who, before the person’s death, was the owner or
lessee of the relevant computer; or

(vii) a deceased person who, before the person’s death, used the relevant
computer;

in order to determine whether the relevant computer is a thing that may be seized
under the warrant; and

(b) if necessary to achieve the purpose mentioned in paragraph (a)—to add, copy,
delete or alter other data in the relevant computer; and
(c) if, having regard to other methods (if any} of obtaining access to the relevant
account-based data which are likely to be as effective, it is reasonable in all
the circumstances to do so:
(i) touse any other computer or a communication in transit to access the
relevant account-based data; and
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(ii) if necessary to achieve that purpose—to add, copy, delete or alter other
data in the computer or the communication in transit; and
(d) to copy any data to which access has been obtained, and that appears to be
relevant for the purposes of determining whether the relevant computer is a
thing that may be seized under the warrant; and
(e) todo any other thing reasonably incidental to any of the above.

Subsections (5) and (6) do not authorise the addition, deletion or alteration of data,
or the doing of any thing, that is likely to: :
(a) materially interfere with, interrupt or obstruct:
(i) acommunication in transit; or
(il the lawful use by other persons of a computer;

unless the addition, deletion or alteration, or the doing of the thing, is necessary to
determine:

(iif) in the case of subsection (5)—whether the relevant computer or device
is a thing that may be seized under the warrant referred to in that
subsection; or

(iv) in the case of subsection (6)—whether the relevant computer is a thing
that may be seized under the warrant referred to in that subsection; or

{b) cause any other material loss or damage to other persons lawfully using a
computer.

In the case of a warrant that was in force in relation to premises, it is immaterial
whether a thing mentioned in subsection (5) or (6) is done:

(a) atthe premises; or

{b} atany other place.

In the case of a warrant that was in force in relation to a person, it is immaterial
whether a thing mentioned.in subsection (5) or (6) is done:

(a) inthe presence of the person; or

{(b) at any other place.

Use of electronic equipment at premises

3L(1)

The executing officer of a warrant in relation to premises, or a constable assisting,
may operate electronic equipment at the warrant premises to access data (including
data not held at the premises) if he or she suspects on reasonable grounds that the
data constitutes evidential material.

Note: A constable can obtain an order requiring a person with knowledge of a
computer or computer system to provide assistance: see section 3LA.

If the executing officer or constable assisting suspects on reasonable grounds that any
data accessed by operatingthe electronic equipment constitutes evidential material,
he or she may:
{a) copyany or all of the data accessed by operating the electronic equipment to a
disk, tape or other associated device brought to the premises; or
{(b) if the occupier of the premises agrees in writing—copy any or all of the data
accessed by operating the electronic equipment to a disk, tape or other
associated device at the premises;
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and take the device from the premises.

If:
{a) the executing officer or constable assisting takes the device from the
premises; and
(b} the Commissioner is satisfied that the data is not required {or is no longer
required) for a purpose mentioned in section 3ZQU or for other judicial or
administrative review proceedings;

the Commissioner must arrange for:

{c) the removal of the data from any device in the control of the Australian Federal
Police; and

(d) the destruction of any other reproduction of the data in the control of the
Australian Federal Police.

If the executing officer or a constable assisting, after operating the equipment, finds
that evidential material is accessible by doing so, he or she may:
{(a) seize the equipment and any disk, tape or other associated device; or
(b) if the material can, by using facilities at the premises, be put in documentary
form - operate the facilities to put the material in that form and seize the
documents so produced.

A constable may seize equipment under paragraph (2)(a) only if:
(a) itis not practicable to copy the data as mentioned in subsection (1A} or to put
the material in documentary form as mentioned in paragraph (2)(b); or
(b) possession by the occupier of the equipment could constitute an offence.

If the executing officer or a constable assisting suspects on reasonable grounds that:
{a) evidential material may be accessible by operating electronic equipment at the
premises; and
{b) expert assistance is required to operate the equipment; and
{c) if he or she does not take action under this subsection, the material may be
destroyed, altered or otherwise interfered with;

he or she may do whatever is necessary to secure the equipment, whether by locking
it up, placing a guard or otherwise.

The executing officer or a constable assisting must give notice to the occupier of the
premises of his or her intention to secure equipment and of the fact that the
equipment may be secured for up to 24 hours.

The equipment may be secured:
{(a) fora period not exceeding 24 hours; or
{(b) until the equipment has been operated by the expert;
whichever happens first.

If the executing officer or a constable assisting believes on reasonable grounds that
the expert assistance will not be available within 24 hours, he or she may apply to an
issuing officer for an extension of that period.

The executing officer or a constable assisting must give notice to the occupier of the -

premises of his or her intention to apply for an extension, and the occupier is entitled
to be heard in relation to the application.
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(9)  The provisions of this Division relating to the issue of warrants apply, with such
modifications as are necessary, to the issuing of an extension.

Use of electronic equipment at other place

3LAA(1) If electronic equipment is moved to another place under subsection 3K(2), the
executing officer or a constable assisting may operate the equipment to:
(@) access data (including data held at another place); or
(b) access account-based data.

(2)  Ifthe executing officer or constable assisting suspects on reasonable grounds that any
data accessed by operating the electronic equipment constitutes evidential material,
he or she may copy any or all of the data accessed by operating the electronic
equipment to a disk, tape or other assaciated device.

(3) I the Commissioner is satisfied that the data is not required (or is no longer required)
for a purpose mentioned in section 3ZQU or for other judicial or administrative review
proceedings, the Commissioner must arrange for:

(@) theremoval of the data from any device in the control of the Australian Federal
Police; and

(b) the destruction of any other reproduction of the data in the control of the
Australian Federal Police.

{(4)  If the executing officer or a constable assisting, after operating the equipment, finds
that evidential material is accessible by doing so, he or she may:
(a) seize the equipment and any disk, tape or other associated device; or
(b) if the material can be put in documentary form — put the material in that form
and seize the documents so produced.

(5} A constable may seize equipment under paragraph (4)(a) only if:
{(a) itis not practicable to copy the data as mentioned in subsection (2) or to put
the material in documentary form as mentioned in paragraph (4)(b); or
{(b) possession of the equipment, by the person referred to in paragraph 3K(2)(a)
or (b) (as the case requires) could constitute an offence.

Person with knowledge of a computer or a computer system to assist access etc.

3LA(1) A constable may apply to a magistrate for an order requiring a specified person to
provide any information or assistance that is reasonable and necessary to allow a
constable to do one or more of the following:
(a) access data held in, or accessible from, a computer or data storage device that:
{f} is on warrant premises; or
(ia) is found in the course of an ordinary search of a person, or a frisk search
of a person, authorised by a warrant under section 3E; or
(i) has been moved under subsection 3K(2) and is at a place for examination
or processing; or
(i) has been seized under this Division;
(b) copy data held in, or accessible from, a computer, or data storage device,
described in paragraph (a) to another data storage device;
{c} convertinto documentary form or another form intelligible to a constable:
(i) data held in, or accessible from, a computer, or data storage device,
described in paragraph (a); or
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(i) data held in a data storage device to which the data was copied as
described in paragraph (b); or

(ili) data held in a data storage device removed from warrant premises under
subsection 3L{1A).

(2)  The magistrate may grant the order if the magistrate is satisfied that:
(a) there are reasonable grounds for suspecting that evidential material is held in,
or is accessible from, the computer or data storage device; and
(b) the specified person is:
(i) reasonably suspected of having committed the offence stated in the
relevant warrant; or
(ii) the owner or lessee of the computer or device; or
(ili) an employee of the owner or lessee of the computer or device; or
(iv) a person engaged under a contract for services by the owner or lessee
of the computer or device; or
(v} aperson who uses or has used the computer or device; or
(vi) a person who is or was a system administrator for the system including
the computer or device; and
{c) the specified person has relevant knowledge of:
(i) the computer or device or a computer network of which the computer
or device forms or formed a part; or
(i) measures applied to protect data held in, or accessible from, the
computer or device.

(3) If:
(@) the computer or data storage device that is the subject of the order is seized
under this Division; and
(b) the order was granted on the basis of an application made before the seizure;

the order does not have effect on or after the seizure.

Note: An application for another order under this section relating.to the computer or
data storage device may be made after the seizure.

(4)  Ifthe computer or data storage device is not on warrant premises, the order must:

(a) specify the period within which the person must provide the information or
assistance; and

{(b) specify the place at which the person must provide the information or
assistance; and

(c) specify the conditions (if any) determined by the magistrate as the conditions
to which the requirement on the person to provide the information or
assistance is subject.

Offences

(5) A person commits an offence if:

a) the person is subject to an order under this section; and

b the person is capable of complying with a requirement in the order; and
¢) the person omits to do an act; and

d) the omission contravenes the requirement.

(
(
(
(

Penalty: Imprisonment for 5 years or 300 penalty units, or both.
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A person commits an offence if:
the person is subject to an order under this section; and
b} the person is capable of complying with a requirement in the order; and
the person omits to do an act; and
the omission contravenes the requirement; and
e) the offence to which the relevant warrant relates is:
(i) aserious offence; or
(ii) aserious terrorism offence.

[+3]
~—

QO
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Penalty for contravention of this subsection: Imprisonment for 10 years or 600 penalty units,
or both.

Compensation for damage to equipment

3M(1) This section applies if:

(a) as a result of equipment being operated as mentioned in section 3K, 3L or
3LAA:
(i) damage is caused to the equipment; or
(i) damage is caused to data recorded on the equipment or data access to
which was obtained from the operation of the equipment; or
(ili) programs associated with the use of the equipment, or with the use of
the data, are damaged or corrupted; and
(b) the damage or corruption occurs because:
(i) insufficient care was exercised in selecting the person who was to operate
the equipment; or
(i) insufficient care was exercised by the person operating the equipment.

The Commonwealth must pay the owner of the equipment, or the user of the data
or programs, such reasonable compensation for the damage or corruption as the
Commonwealth and the owner or user agree on.

However, if the owner or user and the Commonwealth fail to agree, the owner or
user may institute proceedings in a court of competent jurisdiction for such
reasonable amount of compensation as the court determines.

In determining the amount of compensation payable, regard is to be had to whether
any of the following persons, if they were available at the time, provided any
appropriate warning or guidance on the operation of the equipment:
(a) ifthe equipment was operated under a warrant issued in relation to premises
—the occupier of the premises, or the occupier’s employees or agents;
(b) if the equipment was operated under a warrant issued in relation to a person
—that person, or that person’s agents.

Compensation is payable out of money appropriated by the Parliament.
For the purposes of subsection (1):

damage, in relation to data, includes damage by erasure of data or addition of other
data.

Copies of seized things to be provided

3N(1)

Subject to subsection (2), if a constable seizes, under a warrant relating to premises:
(a) adocument, film, computer file or other thing that can be readily copied; or
(b) a storage device the information in which can be readily copied;
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the constable must, if requested to do so by the occupier of the premises or another
person who apparently represents the occupier and who is present when the
warrant is executed, give a copy of the thing or the information to that person as
soon as practicable after the seizure.

(2) Subsection {1) does not apply if:
(a) thethingthat has been seized was seized under subsection 3L{1A) or paragraph
3L(2){b) or 3LAA(4)(b); or
(aa) the thing embodies data that was accessed under the warrant at a place other
than the premises; or
(b) possession by the occupier of the document, film, computer file, thing or
information could constitute an offence.

Occupier entitled to be present during search

3P(1) Ifawarrantin relation to premises is being executed and the occupier ofthe premises
or another person who apparently represents the occupier is present at the
premises, the person is, subject to Part IC, entitled to observe the search being

conducted.

(2) The right to observe the search being conducted ceases if the person impedes the
search.

(3) This section does not prevent 2 or more areas of the premises being searched at the
same time.

Receipts for things seized under warrant or moved

3Q(1) If athing is seized under a warrant or moved under subsection 3K(2), the executing
officer or a constable assisting must provide a receipt for the thing.

(2) If 2 or more things are seized or moved, they may be covered in the one receipt.
Restrictions on personal searches
35 A warrant cannot authorise a strip search or a search of a person's body cavities.
Conduct of ordinary searches and frisk searches

3ZR An ordinary search or a frisk search of a person under this Part must, if practicable,
be conducted by a person of the same sex as the person being searched.
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AFP

AUSTRALIAN FEDERAL POLICE

Property Seizure Record

Use of a Property Seizure Record is governed by the AFP National guideline on property and exhibits

No. MmD09703

288

PROMIS No.: Warrant issued: (Y/N) PROMIS seizure #:
Date search/seizure: Time of search/seizure: to
Premises searched/seized from location: Suspect name: DOB:
ltem number Complete description of item seized Specific location of item ﬁmﬂwma Member Seal no.

Warrant holder

Property officer

Owner or other person*

Exhibit registrar to complete

| certify that the property described above was
seized from the above premises OR from the
possession of the above named person.

| certify that the property described above
was seized from the above premises OR

from the possession of the above named person.

Signature: Signature:
Name: (Print) Name: (Print)
Rank/number: Rank/number:
Date: Date:

Team: Team:

| certify that | am the owner/occupier/person*
named above or other person representing the
owner/occupier of the premises or person named
above present at the time the property described
was seized. The property has been correctly

described and | have received a copy of this record.

Signature:

Name: (Print)

Date:

| certify that | have received the property
listed above in accordance with the AFP National
guideline on property and exhibits.

Signature:

Name: (Print)

Rank/number:
Date:

Location:

1. Original (White copy) for Case Officer/file 2. Duplicate (Pink copy) for exhibit registry file 3. Triplicate (Green copy) for person from whom property seized

* Cross out whichever is not applicable

Page——— " of 1
AFP594 (1016)
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Annexure Certificate

No. NSD103 of 2023
Federal Court of Australia

District Registry: New South Wales

Division: General

BRUCE LEHRMANN
Applicant

NETWORK TEN PTY LIMITED & ANOR

Respondent

This is annexure marked "MRS-14" referred to in the affidavit of MARLIA RUTH SAUNDERS

affirmed on 8 June 2023 before me:

Jlﬁawwfl‘&é(aﬁ

Signature of Amelia CausleyTodd
Solicitor
Level 14, 60 Martin Place, Sydney NSW 2000
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Form 6.10A Subpoena to produce documents
Court Procedures Rules 2006

(see r 6602 (Form of subpoena))
In the Supreme Court of the Australian Capital Territory

No SCC 264 of 2021
THE QUEEN

and

BRUCE LEHRMANN
the Accused

To Brittany Higgins

C/o Heidi Yates

Victims of Crime Commissioner

56 Allara Street

Canberra ACT 2601 Leave is granted to serve this subpoena on or
heidi.yates@act.gov.au before the [O7H  day of \j{)’dg— 2022

notwithstandiug the it requires service 6-wooks
7iadayy/5 days prior te the date of appearamey

proguction of decuments.

DEPI™ Rogisirar | Date
Filed for the Accused by Kamy Saeedi Law
Level 1, Kamy Saeedi Law Building
1 University Avenue Telephone: (02) 6230 6600
GPO Box 487 Facsimile: (02) 62300955,
Canberra ACT 2601 o

Approved form under

AF2017-152 Court Procedures Act 2004, s 8

Unautherised version prepared by ACT Parliamentary Counsel's Office
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You are ordered:

to produce this subpoena or a copy of it and the documents or things
stated in the schedule—see section A

Failure to comply with this subpoena without lawful excuse is a
contempt of court and you may be dealt with accordingly.

The last date for service of this subpoena is: 10 June 2022

Please read notes 1 to 16 at the end of this subpoena.

(seal or stam

Date: 10 June 2022
Issued at the request of the Accused whose address for service is:
C/- Kamy Saeedi Law

Level 1, 1 University Avenue
Canberra ACT 2601

AF2017-152 Form 6.10A—Subpoena to produce documents page 2

Unauthorised version prepared by ACT Parliamentary Counsel's Office

201
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A. Details of subpoena to produce

You must comply with this subpoena—

(a) by attending to produce this subpoena or a copy of it and the documents
or things stated in the schedule below at the date, time and place stated
for attendance and production; or

(b) by delivering or sending this subpoena or a copy of it and the documents
or things stated in the schedule below to the Registrar (or, for an
arbitration under the Commercial Arbitration Act 2017, the arbitral
tribunal) at the address below so that they are received not less than 2

days before the date stated for attendance and production. (see notes
512)

Date, time and place at which you must attend to produce the subpoena or a
copy of it and documents or things (unless you are given notice under

rule 6603A of a later date or time to attend)—

Date: 16 June 2022

Time: 9:00am

Place: ACT Supreme Court

Address where the subpoena (or copy) and documents or things may be
delivered or posted—

If you are given notice under rule 6603 A stating a date or time for attendance or
production or both, you must attend at the date or time stated in the notice.

™
"’]f/f;,,\ X

~ 0k SUPRE, X

]

.

AF2017-152 Form 6.10A—Subpoena to produce documents

Unauthorised version prepared by ACT Parliamentary Counsel's Office
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Schedule
The documents and things you must produce are as follows:

1. Copies of all manuscripts, drafts, working copies, notes, proposals or
summaries prepared by or on behalf of Brittany Higgins pursuant to or
in contemplation of a publishing contract with any book publisher
including but not limited to Penguin Random House Australia, relating
to her employment and experiences at Australian Parliament House
including any allegation of sexual assault by Mr Bruce Lehrmann, but
not including any confidential counselling communications or protected
confidences.

2. Copies of all contracts including confidentiality agreements entered into
by Brittany Higgins or on her behalf relating to any memoir to be
authored by Brittany Higgins or authorised by Brittany Higgins.

3. Copies of all contracts and/or agreements entered into by Brittany
Higgins or on her behalf, relating to media appearances, media
management, publicity management, publishing deals or exclusivity
arrangements, including but not limited to Channel 10, The Project,
Peter FitzSimons, Lisa Wilkinson, Samantha Maiden, the Australian
Broadcasting Corporation or Penguin Random House Australia.

AF2017-152 Form 6.10A—Subpoena to produce documents page 4

Unauthorised version prepared by ACT Parliamentary Counsel's Office
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Notes
Last day for service

1 You need not comply with this subpoena unless it is served on you on or
before the date stated in the subpoena as the last date for service of the
subpoena.

Informal service

2 Even if this subpoena has not been served personally on you, you must,
nevertheless, comply with its requirements, if you have, by the last date
for service of the subpoena, actual knowledge of the subpoena and its
requirements.

Addressee a corporation

3 If this subpoena is addressed to a corporation, the corporation must
comply with the subpoena by its appropriate or proper officer.

Conduct money

4 You need not comply with this subpoena unless conduct money
sufficient to meet your reasonable expenses of attending as required by
the subpoena is handed or tendered to you a reasonable time before the
date when your attendance is required.

Production of subpoena or copy of it and documents or things by
delivery or post

5 If this subpoena requires you to produce this subpoena or a copy of it
and a document or thing, instead of attending to produce the subpoena
or a copy of it and the document or thing, you may comply with the
subpoena by delivering or sending the subpoena or a copy of it and the
document or thing to the Registrar (or, for an arbitration under the
Commercial Arbitration Act 2017, the arbitral tribunal) at the address
stated for the purpose in the subpoena so that they are received not less
than 2 days before the date stated in the subpoena for attendance and
production or, if you are given notice under rule 6603 A, before the later
date stated in the notice.

6 If you object to a document or thing produced in response to this
subpoena being inspected by a party to the proceeding or anyone else,
you must tell the Court about your objection and the grounds of your
objection either orally on the return date for this subpoena or in writing
before or after the return date.

AF2017-152 Form 6.10A—Subpoena to produce documents

Unauthorised version prepared by ACT Parliamentary Counsel's Ofﬁcet
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7 Unless the Court otherwise orders, if you do not object to a document or
thing produced by you in response to this subpoena being inspected by
any party to the proceeding, the Registrar may allow the parties to the
proceeding to inspect the document or thing.

8 If the material you produce to the Court is or includes any original
document, the Court will return all of the material to you. You must
complete the declaration which is attached to this subpoena and specify
your address for return of this material. If you have elected to produce
copies of any subpoenaed documents and declare this when completing
your declaration, those copies will be destroyed, without further notice,
4 months after the conclusion of the proceeding or, if the documents
become exhibits in the proceeding, when they are no longer required in
connection with the proceeding, including on any appeal.

Production of a number of documents or things

9 If you produce more than 1 document or thing, you must, if asked by the
Registrar (or, for an arbitration under the Commercial Arbitration
Act 2017, the arbitral tribunal), produce a list of the documents or
things produced.

Production of copy instead of original

10 If the subpoena requires you to produce a document, you may produce a
copy of the document unless the subpoena specifically requires you to
produce the original.

11 The copy of the document may be—
(a) a photocopy; or
(b) 1in PDF format on a CD-ROM; or

(c) in any other electronic form that the issuing party has indicated
will be acceptable.

Applications in relation to subpoena
12 You have the right to apply to the Court—

(a) for an order setting aside this subpoena (or a part of it) or for
relief in relation to the subpoena; and

(b) for an order in relation to your claim for privilege, public interest

immunity or confidentiality in relation to any docu @ﬁ}ﬁﬁ%‘\
the subject of the subpoena. "

AF2017-1562 Form 6.10A—Subpoena to produce documents k‘:
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Loss or expense of compliance

13

If you are not a party to the proceeding or arbitration, you may apply to
the Court for an order that the issuing party pay (in addition to any
conduct money and any witness expenses) the amount of any reasonable
loss or expense, including legal costs, incurred in complying with this
subpoena.

Contempt of court

14 Failure to comply with a subpoena without lawful excuse is a contempt
of court and may be dealt with accordingly.

15 Note 14 does not affect any power of the Court to enforce compliance
with a subpoena, including the power to issue a warrant for the arrest of
an addressee who does not comply with a subpoena.

16 Failure to comply with a subpoena may also be a criminal offence (see
Criminal Code, s 719 (Failing to attend) and s 720 (Failing to produce
document or other thing).

“‘::.\'\y :
AF2017-152 Form 6.10A—Subpoena to produce documents '\‘\G % ‘7\’,

Unauthorised version prepared by ACT Parliamentary Counsel's Office
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Form 6.10C Subpoena—declaration by
addressee

Court Procedures Rules 2006
(see r 6610 (Disposal of subpoenaed documents and things produced))

In the Supreme Court of the Australian Capital Territory

Criminal Jurisdiction

No SCC 264 of 2021

THE QUEEN
and

BRUCE LEHRMANN
the Accused

Filed for the Accused by Kamy Saeedi Law
Level 1, Kamy Saeedi Law Building
1 University Avenue

GPO Box 487
Canberra ACT 2601
Approved form under 1
AF2017-154 Court Procedures Act 2004, s 8 page

Unauthorised version prepared by ACT Parliamentary Counsel's Office
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Notice to addressee

The addressee is the person to whom the subpoena is addressed, and who will
be the recipient of the subpoena.

You may produce copies of any subpoenaed documents, unless the subpoena

specifically requires you to produce originals. A copy of the document may

be—

(a) aphotocopy; or

(b) in PDF format on a CD-ROM,; or

(c) 1n any other electronic form that the issuing party (the party that issued the
subpoena) has indicated to you will be acceptable.

You must complete the declaration below, attach it to the subpoena or a
copy of the subpoena and return them with the documents or things you
provide to the Court under the subpoena.

If you declare that the material you produce is copies of documents, the
Registrar may, without further notice to you, destroy the copies at the end of
4 months after the end of the proceeding or, if the documents become exhibits
in the proceeding, when they are no longer required in relation to the
proceeding, including on any appeal.

If the material you produce to the Court is or includes any original document,
the Court will return all of the material to you at the address stated by you in the
declaration below.

Declaration by addressee (subpoena recipient)

(tick the relevant option below, provide your address as appropriate, sign and
date)

All of the material I am providing to the Court in response to the
attached subpoena is copies of documents. I acknowledge that the Court
will destroy the copies once they are no longer required, without further

notice to me. . N | OF m "
Some or all of the material [ am providing to the Court in r /s@nse to U
the attached subpoena is an original document. Once the E{terlal I$N0

U’)

AF2017-154 Form 6.10C—Subpoena—declaration by addressee

Unauthorised version prepared by ACT Parliamentary Counsel's Office
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longer required, all of the material should be returned to me at the
following address:

(state address)

(signature of addressee)
(name of addressee)

Date:

AF2017-154 Form 6.10C—Subpoena—declaration by addressee

Unauthorised version prepared by ACT Parliamentary Counsel's Office
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Annexure Certificate

No. NSD103 of 2023
Federal Court of Australia

District Registry: New South Wales

Division: General

BRUCE LEHRMANN
Applicant

NETWORK TEN PTY LIMITED & ANOR

Respondent

This is annexure marked "MRS-15" referred to in the affidavit of MARLIA RUTH SAUNDERS

affirmed on 8 June 2023 before me:

Qlaurt W@M

Signature of Amelia CausleyTodd
Solicitor
Level 14, 60 Martin Place, Sydney NSW 2000

Legal/83066687_2
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Transcript of 7NEWS Spotlight — 4 June 2023

The speakers are:

e Michael Usher (host) (Usher)
e Liam Bartlett (journalist) (Barlett)
e Bruce Lehrmann (person being interviewed) (Lehrmann)

There is audio from:

e Lisa Wilkinson (Wilkinson)
e Angus Llewellyn (Llewellyn)
e Brittany Higgins (Higgins)
e David Sharaz (Sharaz)
Voiceover The audience is advised that the following program involves themes which could
be disturbing for some viewers
Tonight on Spotlight
Male I've got two people going into Linda Reynold's suite
Voiceover What happened down this corridor? What happened behind this door?
Lehrmann Life as | knew it was over. There was no coming back
Higgins | was raped inside Parliament House
Voiceover A scandal so huge
Wilkinson The entire country knew the name Brittany Higgins
Voiceover And a tale so baffling
Male Let's look at the facts, let's look at the breadcrumbs. It was mind blowing
Voiceover A jury couldn't decide
Lehrmann We've had the trial, the charges have been dropped. We've had enough shit
shoved down our throats
Voiceover For the first time, the other side of the story
Lehrmann Yeah it's the classic, beware the man with nothing to lose. I've got nothing to
lose
Voiceover Bruce Lehrmann has kept silent for 4 long years
Lehrmann | shut my mouth, believing in the justice system and following the rules. Others
in this saga haven't done that.
There's only one truth
Bartlett Did you rape Brittany Higgins?
Usher Hello, I'm Michael Usher and welcome to Spotlight.

It is the most controversial legal saga in recent history. One that has ferociously
divided public opinion, rocked the foundations of Federal Government in
Canberra, destroyed careers and sullied reputations. Through it all the man
accused of a shocking sexual assault has remained silent. Until now.

In the most explosive interview of the year, tonight, Bruce Lehrmann sits down
with Liam Bartlett to tell his side of the story, about what happened when he

Legal/83057070_1
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entered a ministerial suite with Brittany Higgins in the early hours of Saturday 23
March 2019, and nothing is off limits.

Bartlett Bruce

Lehrmann Liam, good morning

Bartlett Are you ready

Lehrmann Let's light some fires

Bartlett Did you rape Brittany Higgins?

Lehrmann No | didn't. It simply didn't happen

Bartlett Did you have consensual sex?

Lehrmann No

Bartlett Did you kiss her, Bruce?

Lehrmann No

Bartlett In that parliamentary office?

Lehrmann No. | did not see her again

Bartlett Were you intimate with her at all?

Lehrmann Not one bit

Bartlett You know that there is nothing out of bounds here, don't you?

Lehrmann | do

Bartlett Everything's on the table

Lehrmann Ask me anything

Bartlett There's no question off-limits?

Lehrmann Go for it

Bartlett But you're also aware that you could come out the end of this, looking worse
instead of better?

Lehrmann Sure, I'm not after supporters, | just want the facts to be told

Bartlett But why take that risk?

Lehrmann As | said, I'm not interested in supporters. | want the public to know the truth of
the matter

Bartlett And you think that people will believe you?

Lehrmann | don't care if they do but everything needs to be out there, in the open, so
people can assess this for what it is

Bartlett All right

Voiceover In March 2019 both Bruce Lehrmann and Brittany Higgins worked in the office of
then Defence Minister Linda Reynolds. Brittany had just joined. Bruce was just
about the leave.

Legal/83057070_1
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Lehrmann | was a policy advisor, she was a media advisor, they're two separate things.
We're not ... I'm not her boss, she's not my boss.

Voiceover On the evening of Friday 22" as this previously unseen CCTV footage shows,
they shared a night out with fellow Defence colleagues. At around 1:40 on
Saturday morning, an Uber dropped them off at Parliament House

INTERCOM Hello Ray speaking

Lehrmann Hi mate, Bruce Lehrmann here with Minister Linda Reynolds, we've been
requested to pick up some documents. I've forgotten my pass

INTERCOM Ah yep, just one second

Lehrmann Thanks mate [inaudible]

INTERCOM Yes, I've just got to open it up for you and should be unlocking now

Lehrmann Thanks mate

Voiceover Before they could go upstairs, Bruce Lehrmann and Brittany Higgins first had to
go through security. A process that would take several minutes. At 1.47am they
were escorted to the lift that would take them to Minister Reynolds office. What
happened in the following 40 minutes, is fiercely disputed. But what we do know
is that video captures Lehrmann leaving Parliament house just after 2:30 AM.
We also we also know that at 4:15am, Brittany Higgins was seen fast asleep,
lying on her back, naked, on this couch in the Minister's office.

INTERCOM [inaudible]

Voiceover This is audio of one of the Parliamentary security guards.

Security 1 Yeah it's a delicate situation that's why | was enquiring.

Security 2 In what way?

Security 1 Um, yeah apparently there's a staff asleep in there

Security 2 There's a staff sleeping there?

Security 1 Yeah

Security 2 Is that what night shift's reported?

Security 1 Yeah

Security 2 We've been given strict instructions that staff aren't allowed to sleep in the suites

Security 1 Yeah, like you said it was a delicate situation that was reported to me so | just
wanted to double check

Security 2 Go in mate, do a welfare check, go for it

Security 1 Yeah | need a female officer, ha, ha

Security 2 Oh is there a female in there?

Security 1 Yeah

Voiceover It would be another two years before Bruce Lehrmann voluntarily presented

himself to the Australian Federal Police after being accused on national
television of a despicable crime

Legal/83057070_1
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AFP This is a taped video and audio recorded interview between myself Detective
Inspector Marcus Boorman and Mr Bruce Lehrmann... Is that correct
pronunciation?

Bruce Yes

AFP Being conducted at AFP Sydney office, Goulburn Street in Sydney. The time is

now 3:36 PM in the afternoon, the 19t of April 2021

Voiceover Two months before Lehrmann's interview with the AFP, his accuser Brittany
Higgins, her boyfriend David Sharaz, TV host Lisa Wilkinson and her producer
Angus Llewellyn held a meeting to discuss the possibility of Brittany breaking her
bombshell allegations on Network Ten's The Project

Wilkinson Perfect time for the food. That was just the pre-show entertainment.
Hello

Male Hi there

Sharaz Oh, whose wine was that?

Wilkinson No, not mine, no

Higgins No

Sharaz Oh you ordered too, sorry. You did order two

Wilkinson One for each hand.

Higgins Laughing

Wilkinson That's your gin and tonic

Now, nachos?

Male Those spring roles are actually pretty good

Wilkinson Are they?

Male Yes

Voiceover Over food and drinks the conversation ran for 5 hours. This is the actual audio
Llewellyn I'd like to record this if you're okay with that?

Higgins Absolutely, go for it

Llewellyn It's only going to be on my phone, it's not going to be on a Ten server but it's

basically to make sure that I'm scribbling, typing the whole time and I've also got
back ups for the lawyers

Higgins Yes, of course

Wilkinson Yeah, because if we're going to proceed we have to know that we've got every
legal loophole covered

Voiceover Lehrmann's interview with the police, two and a half months later was also
recorded
AFP Now | must caution that you do not have to say or do anything but anything you

say or do may be used in evidence. Do you understand that?

Lehrmann Yes

Legal/83057070_1
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AFP Can you tell me in your own words the understanding of this caution

Lehrmann Everything | say can be used in court proceedings as part as your investigation
AFP That's correct

Wilkinson So is your end game here, apart from getting ownership of your story back, is it

to press charges against Bruce?

Higgins Ultimately one day if | can get enough stuff, absolutely that would be great

Sharaz | guess, what's your, obviously we're not stupid, we know this sort of stuff's
transactional, what are you getting out of it? What do you want out of it?

Wilkinson No, I'm always about exactly the same thing. The inequality that exists out
there, whether it's white privilege, whether it's male domination, whether it's you
know, criminal activity that is suppressed. I'm a girl from the western suburbs of
Sydney. I've always been motivated by exactly the same thing, people who
deserve to be heard not being heard

AFP How are you feeling at this time?

Lehrmann Well, you know, obviously nervous and distressed as | have been for many
weeks now, so, yeah

AFP Do you feel all right to ...

Lehrmann Yeah

AFP Have this conversation?

Lehrmann I've wanted to and that's why I've been more than happy to co-operate, yeah
Higgins People in the know in the party well, it's two and two, they'll know, and that's

what matters. He will never get a pre-selection now

Sharaz And he'll be shitting himself when it comes out

Higgins And that's the thing, he's like one of those sort like legacy ones, that's going to
eventually, he'll run for a seat and so if enough people can put two and two
together it will stop him from getting pre-selected for the seat of Wentworth or
something like that

Wilkinson So we need to work out ...

Llewellyn Mmm

Wilkinson .... when we do interviews

Llewellyn Sorry, I'm working out how to get this pork onto the chip

Wilkinson I'm glad you're going after the important stuff at the moment

Llewellyn Okay, so

Sharaz Stupid question cause we’re having lunch together but you do want to run this?
Llewellyn Yes

Wilkinson We're not just here for gossip

AFP And | just want to make it clear right now Bruce that this is an opportunity for you

to obviously participate in a formal record of interview in relation to this allegation
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Wilkinson So, in terms of timing though, how does that work. If you resign, are you
thinking next Monday?

Higgins Next Friday

Wilkinson So, you'd leave on the Friday and we'd run it on Sunday?

Higgins Yeah

Wilkinson | wonder if you should have a sick day on the last day

Sharaz Can you just take it, like just be .... I'm just not well again

Wilkinson Yeah, Thursday have a headache

Higgins Mm, yeah

Sharaz And who cares if at that point, they’re suspicious.

Bartlett When was the first time that you realised that you’d been accused of being a
rapist

Lehrmann Ah, 15 February 2021

Bartlett That date rolls off your tongue

Lehrmann Yep

Bartlett How did that roll out

Lehrmann That was a pretty dark day

Wilkinson (interview)

Tonight, claims of rape, roadblocks to a police investigation and a young woman
forced to choose between her career and the pursuit of justice and it all
happened right in the heart of our democracy. Brittany Higgins says the
government betrayed her. | sat down with you for this exclusive television
interview and a warning this story contains confronting allegations

Wilkinson The answer you really need to think about is why didn't you press charges

Higgins Yeah

Wilkinson | have every confidence that you will answer that very eloquently but it's one you
just really need to think about

Higgins Yep

Wilkinson Yeah but speak about the culture that, you know, | don't want to put words in

your mouth but if you can annunciate the fact that this place is all about
suppression of people's natural sense of justice because you see around you
the way that this place works that will help

Wilkinson (interview)

Did you feel pressured in any way whatsoever not to proceed with the case, with
the police

Higgins (interview)

Absolutely, | mean there is a strange culture of silence in the parties. It's in
everyone's interest to make the problem go away.

Wilkinson

It's about fear. It's about intimidation. It's sexist. Everything is implied.
Everything is in secret

Higgins (interview)

| never let my friends know. | never really let my family know because it was this
weird, there's this culture of silence
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Wilkinson Everything seems to operate in dark shadows because the minute you shine a
torch on any of it, it's as ugly as sin

Llewellyn | think the story will clearly have an explosive element of there is just no moral
compass

Wilkinson And exists within its own set of rules.

Llewellyn Own set of rules, yeah

Wilkinson The whole situation with the police.

It's certainly not just a gender story. It's a Canberra bubble story.

Wilkinson (interview)

So this is the Canberra bubble

Higgins (interview)

Yeah, it protects itself. It's its own institution with its own rules

Wilkinson

But if you were a bloke, you wouldn't be getting this treatment

Higgins

No, not at all

Wilkinson (interview)

So for a woman to survive in Canberra, she's got to go into survival mode and
play like the boys

Brittany (interview)

Yeah, exactly

Wilkinson (interview)

And side with the boys

Higgins (interview)

Exactly

Wilkinson (interview)

And protect the boys

Higgins (interview)

Yeah

Llewellyn But you're calling out the culture
Higgins Yeah
Llewellyn Which is not just the Liberal Party. It's a Parliament House culture, which is

taking steps forward making it a safer place

Wilkinson (interview)

Is Parliament House a safe place for women to work

Higgins (interview)

Honestly, that's the only reason why I'm even here today.

Llewellyn Which, for God's sake, it's just not miners and builders who have to worry about
workplace safety. Everyone has to.

Higgins Yeah, that's true

Llewellyn And it's not a safe place

Wilkinson (interview)

Shouldn't a young woman who just wants to go and do her job feel safe in
Parliament House

Higgins (interview)

Yeah

Wilkinson We must get that point across because that whole thing of what an incredibly
safe place it is to rape someone. | mean that looks like intent
AFP So, | think we'll start the interview by you sort of giving me a response in relation

to the allegation | read out to you before. I'll repeat that if you want. In response
to a report made to police by a Ms Brittany Higgins that claimed 1:48AM at
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2:33AM on Saturday 23 March 2009 you engaged in sexual intercourse with
Brittany Higgins at Australian Parliament House in the Australian Capital
Territory without her consent in contrary to Section 54 of the Crimes Act 1900.
What can you tell me about that allegation.

Lehrmann So, | reject that allegation. It simply didn’t happen

Wilkinson If you've line up all your ducks, like if you know you want your future to not be in
Canberra

Higgins Yeah, that's fine

Wilkinson ... then they kind of can't touch you

Higgins I know, | know

Wilkinson ... because you're taking back ownership of your story and what happened to

you to make sure that it can't happen to others.

Wilkinson (interview)

What would you like to see happen as a result of this going to air

Higgins (interview)

| just couldn’t live with myself if it happened to someone else.

Llewellyn

Yeah, | mean, when it comes to defamation, his reputation is clearly gonna be
lowered by being called a rapist and whether people could identify him

Higgins

| would love to have a Court case on like civil. If he wants to go after me on a
civil basis, | think, on the balance of probabilities, | think | can win. | think if the
onus of proof is beyond reasonable doubt, | think that would be different, | don't
think | could win that

Llewellyn

Yeah, my feeling is that if we didn't name him, it would still be, we may as well
have named him right because so many people wouldn’t be able to identify him

Wilkinson (interview)

So what's happened to the man that you say raped you on Minister Reynold's
couch

Higgins (interview)

He's fine. He's working in Sydney. He's got a good job. Everyone — people
don’t know why he left and | don’t think he suffered any consequences for it at all

Bartlett She says this and I'll quote She says about you. 'He's fine. Got a good job. |
don't think he's suffered any consequences. He just kind of got to keep going'

Lehrmann It just infuriates me. It infuriates me

Barlett You don’t think that's true at all

Lehrmann | just, you know, yeah. It's not and it infuriates me. Yeah, it's pretty hard being

kicked to the curb

Wilkinson (interview)

So once you passed through security, where did you go

Higgins (interview)

We went up the lift into Minister Reynolds suite. It was taking a really long time
so | got to the point ...

Bartlett While you're watching it, what's going through your head?

Lehrmann Um, utter outrage. Outrage at live before me, sitting in my lawyer's office. I'm
seeing friends of mine block me on Facebook, remove me from group chats. |
mean.

Bartlett Straight away
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Lehrmann

Straight away. Like it is a metaphorical version of a nuclear bomb or the world
exploding before your eyes. You know, you're being blocked, you're being
removed from group chats. | mean I'm an extrovert, used to be. | mean, now |
sort of live under a rock but you know that was one of the worst things to see
that people were dropping me because | was politically inconvenient to be
associated with.

Bartlett

As the story is going to air, as Brittany is speaking on National television, you're
being disowned

Lehrmann

Yep and if that's not a clear indication of being identified, without having been
named formally, | don't know what is.

Llewellyn

You know, at the right time, so as to prevent there being injunctions and things
like that, we would go to him and we would go to the Minister's office. If we're
making accusations, we have to give everyone a reasonable chance to reply and
reasonable can be pretty iffy as long as it's not 5 minutes before broadcast and if
it's 10 minutes, we should be okay.

Wilkinson (interview)

It sounds to me like the easiest place in this country to rape a woman and get
away with it is Parliament House in Canberra

Higgins (interview)

Yeah, yeah

Wilkinson (interview)

We, of course, approached all the people named in our story and all our
requests for interviews were declined. Those requests remain open.

AFO Is there anything further at this point that you wish to tell me about this matter?
Lehrmann No, um, no. It's ... I think you can tell, yeah, my world has been rocked so.
Llewellyn Okay, why don’t we have some lunch

Wilkinson Yeah, that's what I'm thinking as well

Sharaz So, not much of a story right?

Llewellyn No. Yeah, we'll pass on it. No, that's a joke.

Usher Next...

Higgins This is kind of where it gets fuzzy

AFP At any time at the DOCK, did you engage with Ms Brittany Higgins
Lehrmann | would have. Yes, yeah

Bartlett You need a nice quiet place and so you head off to Parliament House
Lehrmann No, that's

Bartlett You're kidding me

BREAK

Wilkinson I'm a great believer in people's time will come. I'm incredibly ....

Sharaz Is it Linda's time? Please god, let it be Linda's time

Wilkinson Well, it might be
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Bartlett Let's come back to your working relationships. Brittany Higgins has said
repeatedly that you were a favourite of your boss, Linda Reynolds, the Senator,
the Minister, the new Minister

Wilkinson (interview) So, he was a bit of a favourite of Minister Reynolds

Higgins (interview) Yeah, very much so

Bartlett And you were also like her boss

Lehrmann Umm

Higgins (interview) | guess he was broadly sort of, what | regarded, as like my boss essentially.
Bartlett Were any of those things true?

Lehrmann Not in the slightest. | mean | was a policy adviser. She was a media adviser.

They're two separate things. I'm not her boss. She's not my boss. This idea
that | was somehow her superior was an odd message to put out there for the
last couple of years, yeah

Bartlett How long had you been working with Brittany Higgins

Lehrmann Two or three weeks. | barely knew her.

Bartlett She said you were a bit of a bully. That you bullied her

Lehrmann Mm

Bartlett On at least one occasion

Lehrmann Mm

Bartlett Is that right?

Lehrmann No, not at all. In fact, | think it was adduced in evidence in the trial that that was

not the case

Bartlett Let's look at your job in that office. What was your career path working with the
Minister
Lehrmann Well, | was, towards the end of my career in politics. | had formed the view that |

was done with politics. It's a grubby game. In many respects, | agree with

Ms Higgins. That building is not the best place to work. The culture, irrespective
of gender, is pretty pathetic. I'd just had enough. | mean 16 hour days, living
out of a suitcase. The shine of it wore off.

Bartlett So, you had already, at the time of this incident, as | understand it, you have
already resigned

Lehrmann | had

Bartlett Brittany Higgins has said a lot about how you were a young Liberal. In fact, |
think it was even mentioned that you were looking at a seat, possibly pre-
selection for the seat of Wentworth.

Higgins Eventually, he'll run for a seat and so if enough people can put two and two
together, it will stop him from getting pre-selected for the seat of Wentworth or
something one day

Bartlett So you were painted as this young man of privilege. Is that fair to say?
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Lehrmann It's the complete opposite. It's been rather funny to sort of see the Twitterati fire
up. Its, you know, I'm a country boy, who likes to drink XXXX beer. Haven't
been a member for a party for 3 to 4 years now.

Bartlett Were you a young Liberal?

Lehrmann Oh, very early on at University but | left because they're a bunch of losers on
both sides of politics. It was not for me.

Bartlett And what about this image generally of a privileged young man

Lehrmann Well, | think it's impacted my Mum because she's a widow and has been a
widow for all of my life

Bartlett Born in Texas, Lehrmann's American father died in a serious farming accident.
When did your father pass away?

Lehrmann | was 17-18 months old

Bartlett Bob Lehrmann's body was found by his wife Linda. After the funeral, she
decided to return to Australia to raise Bruce and his younger sister, Bobby, in
Toowoomba in Queensland.

Bartlett So, your Mum has brought you up single-handedly?

Lehrmann Yeah. On social security

Bartlett Oh, this must have devastated her.

Lehrmann Yeah

Bartlett Because you've gone one step further haven't you. | mean you've dipped into
her Super.

Lehrmann Yep. She's got no money and | don't have any money. My uncle, who's been a
father figure for me, he every Saturday he tries to win on the horses and if he
has a big win, he'll throw me some cash here and there and keep me afloat so
it's been very tough.

Bartlett Does your Mum believe in your innocence?

Lehrmann 100%

Bartlett Did she ask you the question?

Lehrmann She did

Bartlett She had to say to you, to her own son, 'did you do it Bruce, did you rape her?'

Lehrmann Mm-hmm and she believed me and that's really, in all of this, that's the only
person | need to believe me. | don't need anybody else because that's my Mum
and I'm a mummy's boy and I'm proud of it.

Bartlett That must've been difficult

Lehrmann Yeah, yep

SUSPENSEFUL MUSIC

Bartlett On March 22 2019, Brittany Higgins invited Bruce to some work drinks she was
having with various Defence staff. It was two months out from the Federal
Election
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Llewellyn And where were the drinks?

Higgins At The Dock. So it's this place on the Kingston foreshore.

HARROWING MUSIC

Higgins It was the last hurrah before the election and that's why we invited everyone
down. Had a big group about 20 people and they'd all been either working as
Liberal Party staffers or were departmental or worked for the Defence. That was
the group of people that was there

Lehrmann And they were all Defence people. That's what she said to us.

Higgins | actually had a Tinder date that night. | was recently single and | thought come
down for drinks, come be around all my friends and see if you survive. He did
not survive.

Wilkinson (interview) So, this senior male colleague was at those drinks.

Higgins (interview) Yes, yep, he was.

Wilkinson (interview) I'm just working out whether | want to do anything more on that.

AFP So you walked down to The Dock with Austin, is it? And what was Austin's
surname?

Higgins Austin Wenke

Wilkinson He's name is not Austin '"Wanky'

Higgins I'm not joking

Llewellyn How do you spell his last name

Higgins | told you, W E N K E.

Wilkinson Oh —'E' —right

Higgins I'm not joking. It wasn't me just being rude. That is his name

AFP What does Austin do?

Lehrmann Mr Dutton's Media Officer, adviser

Lehrmann My friend Austin and | were going because we got an invite from her to come

and meet some fellow Defence colleagues.

Lehrmann When | arrived, | assumed that was such a small defence team. | said, this is
one of their shindigs. We knew the Minister in Portfolio and Austin was a mate
of mine. | was going to hang out with him anyway

AFP Now, when you arrived there, was Ms Brittany Higgins there on your arrival?
Lehrmann On my recollection, she was yeah

AFP At any time at the dock, did you engage with Ms Brittany Higgins

Lehrmann | would have, yeah. She was a colleague of mine yeah

Wilkinson Were many people drinking?

Higgins Everyone. Yeah, definitely
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Wilkinson So there were a lot of people who were inebriated?

Higgins Yes, definitely

Bartlett How much was everyone drinking that night?

Lehrmann Well, it was a Friday night so we were pretty cheerful

Higgins There was no food. We were just drinking.

Wilkinson Was Bruce inebriated?

Higgins Not that | knew of. | knew he was there, | knew he was socialising. | knew he
was buying us drinks. | noticed that he was buying me a lot of drinks

Bartlett The clear impression that Brittany Higgins has given is that she was being plied
with drinks

Lehrmann Mm

Bartlett We can only assume it was by you

Lehrmann Yeah, yeah, which is ridiculous and actually proven in evidence that I'd only
spent $40 that night so there must've been cheap drinks Liam if | was shouting
everyone so

Lehrmann | certainly don't recall buying lots of drinks at all but I'm happy to provide my
bank statements from that night

AFP Appreciate that

Wilkinson (interview)

So, this senior male colleague was buying a lot of the drinks

Higgins (interview)

Yeah, yeah he was

Lehrmann The narrative that has been advanced in the last two years has been latched on
by the nation's media has been an absolute bloody furphy. There's so many
inconsistencies. It's been pretty wild to watch actually

Bartlett As midnight loomed, the work drinks wound down and the Group started to
disperse before Bruce Lehrmann suggested going to a nearby nightclub

Lehrmann It was just some work drinks on a Friday and then you all decide oh well let's
kick on a bit. They were having a fun time of it and so there was a broad invite
to come to 88 and those who said yes did and there was four of us that went

Higgins We went to a second venue and that's sort of when the number of people
changed and his interactions with me changed

Llewellyn And what's that place called

Brittany 88

Sharaz 88MPH

Lehrmann I mean it's a pretty fun bar

Lehrmann | really enjoyed 88MPH, a favourite of mine. It's like 80's music and | said let's
go there

AFP What about your interactions with Brittany?

Lehrmann Close, yeah close
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Bartlett You told Police, in your own words, that you two were close

Lehrmann Yeah

Bartlett What does that mean?

Lehrmann Well, just looking out for each other. | mean you're out now in public so

Bartlett What does close on a Friday night mean Bruce?

Lehrmann Oh, opening doors for her and the others that were there. Making sure that you

know, idiots who were completely sloshed weren't getting in our way

Higgins He was like, obviously helping me quite a lot. He was very helpful. | remember
feeling quite grateful

Wilkinson Right

Higgins But nothing that would make me feel ...

Wilkinson ... that he had anything other than your welfare

Higgins Yeah, | think. | remember just feeling embarrassed. Oh okay, whatever and |

remember feeling sort of embarrassed but that was sort of it

AFP You said that you and Brittany were close when you were there

Lerhmann Mm

AFP Well, we've spoken to Lauren Gains

Lauren Gains | think | remember Bruce and Brittany being quite close and | remember them

kissing on the couch and it was at that point | don’t really remember much after
that, I'll be honest. My memory is quite hazy because we did have a lot of
alcohol to drink that night.

Bartlett She told police, and | quote: 'you and Brittany Higgins were sitting very close,
kissing and passionate'

Lehrmann Rubbish

Bartlett But it's one think for you to tell the police you were close, it's another thing for an
eye witness at the venue to say that you were being very close

Lehrmann Sure, but that eyewitness gave her statement two years after the fact.

Bartlett But it makes a lot of sense doesn't it because if you two were canoodling,
snogging, call it what you like, you had a belly full of grog, either way, things
were getting a bit hot so, half past 1 in the morning, on a Saturday, you think well
you need a nice, quiet, private place and so you head off to Parliament House

Lehrmann No, that's not how the night eventuated whatsoever
Bartlett But that makes sense with the eyewitness report
Lehrmann With one eyewitness report, sure

Bartlett And you completely reject that

Lehrmann Absolutely

Bartlett So she says 'Black’, you say 'White'

Legal/83057070_1

314



64

Lehrmann Mm-hm
Bartlett Why did you decide to go back to the office?
Lehrmann Well, a couple of reasons. | had to get my keys to go home because the night

became later than | was expecting.

Bartlett At around 1.30am, Bruce, Brittany, Lauren and Austin decided to pull up stumps

Brittany Lauren and Austin went in one direction and | didn't live in that direction and
Bruce lived broadly in the same direction as | did so | remember there was sort
of that thing, alright well we're going this way, you guys going that way, catch
you later

Lehrmann | had to go back to Parliament House to get my keys to get back into my
apartment where | was living with my girlfriend and Brittany also indicated that
she had to attend Parliament for something. | didn't enquire as to what. |
thought | was being a gentleman and | said well I'm ordering an Uber

Higgins And then sort of the next thing | knew | was in a taxi.

Wilkinson So you remember being in the taxi with him thinking I'm going to be dropped at
home

Higgins That was what | wanted and | remember him saying, at one point, 'we've got to

stop by Parliament House, I've got to get something' and | remember like okay. |
remember being annoyed

Lehrmann From my recollection, she had told me that she also needed to go back to
Parliament House

Bartlett You're kidding me
Lehrmann But she indicated she had to go back there but who am | to question that
Bartlett Let me get this right, all of a sudden you jump up from the table and you say

'guys, I've got to go, it's 20 past 1 or thereabouts, I've got to go back to
Parliament House to pick up some stuff on the way back' and she says 'Oh
good, I've got to go too' and you don't think that's a touch unusual.

Lehrmann No, not one bit. She's an adult. She's an advisor with the same security
clearance as me and she's indicated that she had to go back there and | thought
| was being a gentleman in assisting her to do that in sharing an Uber

Wilkinson So, if Bruce was gonna commit a rape, he chose wisely didn't he

Sharaz It's the perfect place to do it. That's what makes me think he ...

Wilkinson He premediated

Usher Coming up

Wilkinson You went to Linda Reynolds' office

Higgins Yep

Bartlett Let me tell you something else. It doesn't add up. You still choose not to check
up on her

Lehrmann No
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Bartlett This had gone way beyond working together

BREAK

Bartlett At 1.40am, on 23 March 2019, then 24 year old Brittany Higgins and then 23
year old Bruce Lehrmann, arrived at Parliament House after a night out drinking.
Lehrmann says he'd left his security pass and house keys in his office. He
would later tell Fiona Brown, their chief of staff, that he'd gone back to drink
some whisky

Fiona Brown And | asked him why he attended the office, which he told me was to drink his
whisky

AFP Okay, and when he talks about drinking his whisky

Fiona Brown | asked him how much he had. He said two glasses

AFP Okay

Bartlett Now, you know what the problem is here because you're living and breathing
this

Lehrmann Umm

Bartlett You've given three different reasons to various parties why you went back.
You've just given me the reason that you gave the police

Lehrmann Yep

Bartlett To retrieve your keys and to work on the Question Time folders. You told her
that you'd gone back to drink some whisky

Lehrmann Yep

Bartlett And had two glasses

Lehrmann Mm

Bartlett So you doubled down on the fib

Lehrmann Mm hmm

Bartlett And then you told security when you got there a completely different story. You

told them you'd been requested to pick up some documents

Mario (security)

(Phone ringing) Security, Mario speaking

Lehrmann

Oh, hi mate, Bruce Lehrmann here with Minister Linda Reynolds. I've been
requested to pick up some documents. I've forgotten my pass

Mario (security)

Yep, just one second

Lehrmann

Thanks mate. We're just at the Ministerial entrance

Mario (security)

Yep

Lehrmann

Yeah, well coming into Parliament is a bit of a process so | needed to ensure
that we could get in first to get my keys at that time because it was a late time so
in order to do that to gain access, | had to say that to get in
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Mario (security) I've just got to open it up for you and should be — unlocking now

Lehrmann Thank you, | didn't have my pass. | think I'd probably just forgotten it that night. |
didn't have my keys and belongings because | wasn't expecting a big night

Bartlett The police version is the truth so the chief-of-staff and the security versions are
both lies. (Lehrmann nods.) This is one thing I'm intrigued with, which I've never
really seen or heard a decent explanation. Why did Brittany Higgins need to go
back to Parliament House?

Higgins It's weird. It was midnight or 1am-ish, and | was like 'oh okay, | guess I'm now
going to Parliament House with you'

Lehrmann From my recollection, she had told me that she also needed to go back to
Parliament House and | thought | was being a gentleman in assisting her to do
that in sharing an Uber

Bartlett What if you were being a real gentleman, when she got in the Uber, you would
have suggested 'look why don't you just keep going and use the Uber and go
home'.

Lehrmann She didn't tell me that she needed to go home. She told me she also had to go

to Parliament

Mario (security) Unlocking now

Higgins | remember him just saying 'shhhh', just shooshing me through security
Wilkinson Why did he tell you to be quiet?

Higgins | think, on the basis that | was very visually drunk and it was an issue. Why

would they let a very, very drunk girl in a cocktail dress into Parliament House at
1 o'clock in the morning

Bartlett This is the actual security vision from the night

Wilkinson So, it was clear to the security guards that you were drunk

Higgins Yeah, very much so

Lehrmann She did not appear to be heavily intoxicated whatsoever

Bartlett You told police that you thought that she was 'moderately drunk’, is the word you

used to them

Lehrmann Mm

Bartlett 7 out of 10

Lehrmann Mm

Bartlett What does that mean?

Lehrmann Tipsy, but functioning, aware of surroundings, able to make decisions, you know.

Not black out drunk and | know that the CCTV footage shows that

Higgins The video of me going through that footage, | had to take off my high heels or
something and | was stumbling all over the place. Like, | wasn't capable of really
walking through the security system even myself
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Mario (security) Security, Mario speaking

PHONE DIAL TONE

Mark (security) Yeah, Mario. It's Mark here mate. Buddy, I've got two people going into Linda
Reynolds' suite. Foxtrot 4 has taken them up.

Wilkinson (interview) So, there would've been somebody monitoring all of those cameras and they
would've seen you walk along that corridor, get into that lift, a drunk woman, with
apparently a sober man

Higgins (interview) Yep

PHONE DIAL TONE

Security (inaudible) 23

Roger

Can you put in access

Roger, in full access, over

Higgins And then so we had to go into a lift and that goes up to the Ministerial levels
Bartlett So, you get to the office. Then what happens?

Lehrmann The security let us in. | turned left. She turn right and | never see her again.
Bartlett There's no conversation between either of you?

Lehrmann No

Bartlett But you're telling me that you had been trying to be a gentleman on this evening,

so wouldn’t a gentleman say 'Listen, I've just got a quick thing to do, it's gonna
take me half an hour, you right for a lift back or ...'

Lehrmann Well, because she didn't indicate that she needed to go home. She indicated
she also had to go to Parliament so | had assumed that she was there also to do
some work in her capacity as a media adviser

Bartlett But wouldn't you, just out of curiosity, say, 'Brittany, how long are you gonna
be?'
Lehrmann | suppose, in hindsight, sure but my mind was focused on getting my keys,

noting down what | needed to note down and getting back to my girlfriend, who
had called a number of times and I'd then seen those calls and | needed to get
home

Bartlett In the 41, 42 minutes that you were physically in the office, she called numerous
times and you never answered those calls

Lehrmann No. The phone was on silent, probably much earlier in the evening. We miss
calls. You have your phone on silent, you miss calls, you're deep in work.
That's what happens

Bartlett So, are you telling me that she was at one end and you were at the other?

Lehrmann Yep, and that's the layout and | drew a very detailed mud map for the AFP about
the layout of the office
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AFP Can you draw me, sort of, a bit of a mud map in relation to who’s desk is where
and the layout of the office from the entry?

Bartlett Would you mind drawing me a quick one, just to give me a bit more insight?

Lehrmann Sure

Bartlett Right. I'll just grab a pad, just to give me a bit more insight, thank you very
much, into what you're talking about

Lehrmann Let's do it

Bartlett Give us a quick floor plan

Lehrmann So you've got the blue carpet here, double doors. The main entrance to the
suite. You're coming into the reception area here. There's a reception desk. |
go to the left, she goes to the right, massive bullpen of desks here

Liam Where was your desk

Lehrmann My desk is smack in back corner, over here, right near the back exit there

Bartlett Where is she?

Lehrmann She said, well she went right, because she's told Australia that

Wilkinson You went to Linda Reynolds' office. Do you remember walking down the
corridor towards the room? Do you remember him saying anything about what
he was getting?

Higgins No. | remember sitting on the window sill, our window sill overlooked the Prime
Minister's Courtyard and | remember kind of sitting there waiting for him for a
really long time and | remember him sort of being away for a while and |
remember just feeling tired and really sleepy

Bartlett So there's a fair amount of space there

Lehrmann Yep

Bartlett And it's obvious from that that you physically can't see her

Lehrmann Oh, not at all, yeah. I'd be hard pressed to even hear her actually

Bartlett But you still choose not to check on her?

Lehrmann No

Bartlett I've got to say to you, that surprises me given your position about being a
gentleman

Lehrmann Yeah, okay, sure but it's Parliament House. She's a staffer in her own right

Bartlett And if we follow your line of reasoning about being a gentleman, | would have
thought the least you could do is just pop your head in, take you two seconds,
and say 'Brittany are you right, are you finished because I'm going, I've got an
Uber. Do you want to just be dropped off at home?'

Lehrmann | assumed that she was there to do work
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Bartlett You'd been drinking together Bruce

Lehrmann Sure

Bartlett This had gone way beyond working together

Lehrmann Sure

Bartlett At 2.31am, Bruce Lehrmann leaves the Ministerial office via a back entrance

near his desk and exits through security. Lehrmann says he spent the fiercely
disputed 40 minutes inside Linda Reynolds' office making contemporaneous
notes of conversations he'd had with Department of Defence staff earlier that
night

Lehrmann And I'm furiously making notes and trying to remember what Department of
Defence officials had told me

Bartlett Let me tell you something else that doesn't add up. You're sitting in that office
for something like 40 minutes, working on material for a Minister for a Question
Time that's not even happening in a couple of days afterwards because
Parliament wasn't sitting

Lehrmann But it was her first Question Time that she was about to step into

Bartlett Over a week later

Lehrmann Sure

Bartlett And this is 2 o'clock in the morning on a Saturday

Lehrmann Yep. And | had received information from Department of Defence officials that

was highly relevant to a sensitive issue that the Opposition did eventually go
Senator Reynolds on in Question Time

Bartlett And you couldn't have done exactly the same thing first thing Monday morning?

Lehrmann Well, | was already going back to get my keys so | was in at my desk so it stood
to reason that | would make those notes then

Bartlett Stood to who's reason?

Lehrmann My reason, so | didn't forget them

Bartlett How does she end up on a couch fully naked?

Wilkinson What does that photograph show?

Lehrmann Well, it was fabricated and that's the only explanation

BREAK

Bartlett | know you've said this a thousand times. You go left, she goes right and that's it
Lehrmann Yep

Bartlett That's the end of any contact?

Lehrmann That is
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Bartlett Did she try to kiss you?

Lehrmann No

Bartlett Did she make any approach?

Lehrmann Not to my knowledge

Bartlett No contact whatsoever between you, physical contact?
Lehrmann No, no physical contact whatsoever

Bartlett No attempted intimacy from either of you?

Lehrmann No attempt

Higgins (interview)

| remember that he was taking a really long time with something and so | got to
the point where | don't know if he guided me there or if | went there myself but |
ended up laying down and passing out on the Minister's couch

Wilkinson (interview)

So, what's the next thing that you remember happening

Higgins (interview)

The first thing that sort of awoke me was | was in a pain. My leg was kind of
being crushed. The senior staffer was on top of me. He was clearly almost
finished

Wilkinson (interview)

Sorry, was there sexual intercourse going on?

Higgins (interview)

Yeah, | woke up mid-rape essentially. | don't know why he was almost finished
but it felt like it had been going on for a while or that he was almost done. He
was sweaty, | couldn't get him off of me. At this point | started crying

Wilkinson (interview)

What did you say to him?

Higgins (interview)

| told him to stop

Wilkinson (interview)

Did he?

Higgins (interview)

No

Bartlett Did you rape Brittany Higgins?

Lehrmann No, | didn't. It simply didn’t happen and the evidence supports that the Federal
Police support that. | don't know what more you could possibly want other than
what we're seeing coming out of the Inquiry and some of the other things that
have been publicly reported post the dropping of the charge

Bartlett How does she end up on a couch fully naked?

Lehrmann That is a great question. | mean | don't know. | can't talk to that because | never
saw her again. That was news to me with the rest of the country

Bartlett What I'm trying to get into my head Bruce, here you are a few walls away
working on these documents that you say are important and here's this young
lady in an adjoining office virtually, what disrobing on her own? Is that how she
ends up naked?

Lehrmann Well, | don't know what happened Liam. This is the point because | didn't see

her so | can't comment about what was going on in that office
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Bartlett You can see the contradiction in this can't you?

Lehrmann Sure, but...

Bartlett You two were drinking with each other as part of a group of four, for an hour and
a half beforehand at least at the last bar and then all of a sudden there's this
transition and she, albeit, with a couple of walls between you, is naked on a
couch but here you are acting like a Buddhist Monk, making post-it notes
stickers for a Minister

Lehrmann Yes, to ensure that the information that I'd collected that night was as accurate
as possible as | had discovered it

Bartlett You can't marry the two up, can you? It's very difficult

Lehrmann Well, people will draw conclusions Liam. The fact of the matter is | never saw
her again

Bartlett When Brittany Higgins first went public with allegations she'd been raped in

Parliament House, she claimed she had critical photographic evidence

Wilkinson (interview)

You have a photo that you took of a bruise that developed from that night. What
does that photograph show?

Higgins (interview)

It's just essentially where his leg pinned me down. It's quite a large bruise. It's
just the weight obviously of his leg pinning me down.

Higgins | had this weird, big bruise on the basis of where it was positioned

Wilkinson | hate to ask, but | have to

Higgins Yeah, of course

Wilkinson Have you got the photo there?

Higgins Yeah, of course

Wilkinson So, you took that when you were in the office, just when it happened or a couple
of days later?

Higgins A couple of days after

Llewellyn When the bruise appeared?

Brittany Yeabh, it took a little bit

Bartlett Brittany Higgins made a lot of this bruise, which suggested in no uncertain
terms, that you had pinned her down

Lehrmann Mm

Bartlett On that ministerial couch

Lehrmann Mm. Well, it was fabricated. That's the only explanation is that it was fabricated
or it's a bruise from much later

Reporter Photos of a large bruise on Ms Higgins' right leg from after her alleged rape was

shown to the Court. 'l was fully exposed. | was like a prop pinned into a corner'
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Reporter

The photograph was furiously contested during Bruce Lehrmann's criminal trial
last October and under scrutiny, the reliability of the bruise as evidence began to
fade. In two separate meetings she had with the AFP in April 2019, Brittany
Higgins failed to mention the bruise or the photo.

Subsequent metadata analysis has been unable to pinpoint when the image was
taken but its existence can’t be traced further back than January 2021 nor was it
mentioned in any of Brittany's text messages until February 2021, around the
same time she began meeting with journalists

Brittany

Fundamentally, at the end of the day, it will come down to my word against his
and if | don't have any corroborative sort of like evidence, whether it's the tapes
or whether it's the logs

Sharaz

| think he can just say, 'we had consensual sex'. | mean I'm sure you'll tell Lisa,
you've got a photo of a bruise

Bartlett

So, you're saying she just took that picture and used it because it was
convenient

Lehrmann

It would appear that she's given that to The Project to enhance the
weaponization of her sexual assault allegation. It's pretty sick.

Usher

Next

Bartlett

If we are to believe you, you have been totally framed

Lehrmann

It would appear that way

Bartlett

It's the ultimate reaction. It's pretty heavy duty Bruce

Lehrmann

There was no coming back. I'd actually even worked out the St Leonard's train
station. | was just going to go.

BREAK

Bartlett

On Saturday 23 March 2019, Brittany Higgins woke around 8.30. As this vision
shows, she left Parliament House at 10.01 to catch an Uber home. On Monday
it was business as usual for both Brittany and Bruce. They even shared as
coffee together but, the following morning, Fiona Brown, their chief of staff,
learned of their late night security breach, called Lehrmann in and told him to
clean out his desk. That afternoon, she then asked Brittany Higgins to give her
version of events. The alleged assault was not mentioned at this meeting.
Higgins did not raise it until a follow-up discussion with Brown a week later.

Bartlett

See, here's the thing Bruce. If we are to believe you, you have been totally
framed.

Lehrmann

It would appear that way

Bartlett

But, if that's true, what is her motivation? What is this woman's motivation,
who's known you at that stage for two, maybe three, weeks to tell criminal lies
about you in order to do what?

Lehrmann

| think that a white lie to save a job occurred, a tick that happened, because she
saw me getting the turf and then she's come into contact with media elites that
have sort of latched on to this given the environment at the time in 2021 to
weaponise it and advance a movement really.

Bartlett

So you believe it all started with her watching you come out of the office of the
chief of staff, Fiona Brown, and she knew you had been sacked
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Lehrmann Yep

Bartlett And she thought she was also going to get fired

Lehrmann Yep. It's pretty clear.

Bartlett Well, it's not clear that's why I'm asking you.

Lehrmann Well, the first meeting with Fiona Brown, I'm given the turf. There's a period of

two or three hours of seeing me pack up my boxes on my desk. She's called in
for a please explain. There's no mention of a sexual assault in that first meeting
with Fiona Brown and a second meeting with Fiona Brown occurs. She's given
an opportunity to sign the Code of Conduct. We are at crunch time of signing
the contract for your job and not until the very end of that second meeting was
any inkling of an allegation of sexual assault. So, it was clear that there was a
pressure there that in order to save her dream job, as she told The Project, she
needed to ensure that it was a satisfactory sort of explanation in terms of why
they're keeping her around.

Bartlett After leaving politics in 2019, Bruce Lehrmann went onto a well-paid position in
government relations with British American Tobacco in Sydney. It was also in
Sydney, two years later, where plans were being made about the timing of
Brittany Higgins' story

Higgins Full disclosure, I've spoken with Sam, Sam Maiden, who's a friend of ours and
she sort of knows everything, yeah she's pretty keen to get out in the ...

Wilkinson Right, so we’re talking about four weeks from last Sunday

Llewellyn Got it.

Sharaz Do you know MPs who could find questions at Question Time?

Wilkinson Oh, certainly Albo

Sharaz Yeah

Wilkinson Tanya Plibersek

Sharaz Yeah. All we need is like a | don't know, we get Grace Tame doing the media

the next day. You need someone who — because you want friendly so they don't
saturate the airtime with, you know Craig Kelly, oh you know, women just need
to suck it up.

Bartlett The Project would air and Samantha Maiden's article would be published on
15 February 2021 by any measure the worst day of Lehrmann's life.

Lehrmann It started with Samantha Maiden's article at 8am. |, like everybody else, had
read it and was horrified. | think there are text messages between me and
friends saying, | used to work with her. Horrified. It then became apparent at 2
o'clock or thereabouts when Rosie Lewis at The Australian emailed my boss at
British American Tobacco and said that she'd heard from government sources
that | was the alleged rapist. Now, I'm called in for a meeting by my bosses,
they suspend me pending an internal review that they're going to undertake and
they say 'is there anything we can do', you know, 'what can we do?' And | said
well, it's pretty clear | need a lawyer, no shit. So, | messaged some friends and
thankfully get a solicitor, Rick Korn, who was just incredible. | went to his office
and pending The Project airing.

Bartlett Did you sit down and watch it?
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Lehrmann

We watched it at live

Higgins (interview)

And that was sort of the first time | vocalised | had been raped

Lehrmann There were a lot of tears, a lot of swearing.

Bartlett When that show finished, what feeling were you left with?

Lehrmann It's all a bit of a blur for me. Like much of the last two years. But Rick Korn was
certainly concerned for my welfare. Yeah. | went off the deep end, so to speak,
in the sort of 24 to 48 hours after

Bartlett Afterward? In what way?

Lehrmann Oh, | had just made arrangements just to go. An allegation as serious as this
made so public and with the networks that | had and they were just
disappearing. It all just became too much. [ felt that | couldn't recover

Bartlett Just to go?

Lehrmann Yeah, I'd made arrangements to go. Mum was going to be okay. She'd get my
superannuation and you know I'm clearly a political problem so I'll make it easy
for everyone.

Bartlett You're telling me you were suicidal?

Lehrmann Yeah for a little while there, in the start of 2021, mmm

Bartlett It was that bad?

Lehrmann Yep

Bartlett Wasn't there a part of you that thought 'well if I'm not guilty | can beat this?'

Lehrmann Well, | hadn't thought that far ahead, but | thought given that the allegation was
being aired so publicly a not guilty verdict meant jack shit. When the media has
already convicted you, so

Bartlett When you say you'd made plans? What everything? Financial?

Lehrmann Yep

Bartlett Lifestyle?

Lehrmann Yep. There was no coming back. | was, I'd actually even worked out the St
Leonards train station, | was just going to, just going to go.
| ended up taking myself to Royal North Shore Hospital and that sort of began a
period of just, sort of strengthening my mind, that there is a light at the end of
this

Bartlett So you sought some clinical help?

Lehrmann Yeah. [ justthought, | just though that's a pretty weak way to go, to go, | should
have a stab at trying to fight this

Bartlett So that interview, really was one of your lowest points, but it was also a turning

point, in a sense?
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Lehrmann Mmm. Yeah, it was a low point but a turning point and it, um, yeah. It set off a
sort of a two or three week period of certainly touch and go. | was then in a
clinic for a couple of weeks and my lawyers were Rick Korn and John Korn, his
father, he's been an absolute godsend. He just wanted me to get mentally
strong, that was the focus. Don't, let them handle all the crap and you just get
mentally strong.

Bartlett On the 19 of April 2021, Lehrmann voluntarily consented to a formal interview
with the Australian Federal Police in Sydney

Bartlett When you chose to do that, you decided not to have your lawyer present
Lehrmann No

Bartlett And that's a basic right

Lehrmann Mmm

Bartlett And the police reminded you of that

Lehrmann Mmm

AFP You may communicate with or attempt to communicate with a legal practitioner

of your choice and arrange or attempt to arrange for your legal practitioner of
your choice to be present during the questioning. Do you understand that?

Lehrmann Yes

AFP And do you wish to communicate with your legal practitioner at this time?
Lehrmann No

Bartlett You chose to be interviewed by them for a couple of hours

Lehrmann Mmm

Bartlett Without having a legal representative by your side

Lehrmann Mmm

Bartlett That's highly risky, why did you choose to do that?

Lehrmann Because | hadn't had sex with her. Not only that, | hadn't had any sexual activity

of any kind with her. So John Korn said, go in and say that, that's the truth.
Umm and | had nothing to hide.

AFP Yeah, anything you can do to, that you believe may be able to assist us in our
investigation, that would be appreciated

Lehrmann Okay

Lehrmann They took my phone under warrant, but | very willingly gave it over, | got to the
doors and | said, 'l suspect you want my phone?' And gave them access to
everything, so | had nothing to hide. And | was, I'm thankful | did that. | don't
regret talking to the Federal Police. | think there's only one truth and | sat down
and told it

Usher Next
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Shane Drumgold
(DPP)

I've made the difficult decision that it is no longer in the public interest to pursue
a prosecution

Lehrmann He took my opportunity for a not guilty verdict away from me. He then told
Australia, oh | still could have won it. What the [bleep]

BREAK

Wilkinson So in being asked to address you all here today, | called Brittany and asked her

if was anything she would like me to say on her behalf.

Female in crowd

It's not about you mate

Wilkinson And her immediate answer was, yes. But yesterday Brittany decided not to have
me read the words, instead, Brittany wanted to say those words herself

Crowd [Cheering]

Wilkinson In person, right here on this stage

Crowd [Cheering]

Wilkinson So ladies and gentlemen, it is my enormous honour to introduce to you all, one
of the most courageous women | know, Ms Brittany Higgins

Crowd [Cheering]

Lehrmann It's pretty sick that | can just be cast aside for a greater movement

Bartlett What do you mean by movement?

Lehrmann Well | think it's pretty obvious that there's a link or a connection here with the
#Me Too movement and trying to, for whatever reason, enhance the movement
here in Australia by using this case

Julia Zemiro A little bit of quiet please and cameras, would you back off

Crowd [Cheering]

Barlett Bruce Lehrmann was charged on August 7, 2021 with one count of sexual

assault without consent. By that time Brittany Higgins, with the help of author
Peter FitzSimons had already negotiated a six figure advance for a book to be
called 'Not Just a Daughter'. It was to be a raw and personal account. This is
an extract from her draft

Female voice

Honestly, | feel like a B-grade Grace Tame. She exists outside and beyond the
political bubble. Court case closed, awarded, and revered. Here | am in the
mud with the pigs - fighting for control of the daily news cycle, throwing mud. A
WhatsApp here, a voicemail there, a drop to Sam.

Bartlett The book has been shelved. In part, because on October 26 last year the trial
was sensationally abandoned while the jury was deliberating on its verdict

Reporter Brittany is there anything that you'd like to say to Mr Lehrmann?

Higgins [Breathes out]

Bartlett A rogue juror had accessed material not presented as evidence in court. Then

five weeks later, this:
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Shane Drumgold
(DPP)

I've made the difficult decision that it is no longer in the public interest to pursue
a prosecution

Reporter

The Director of Public Prosecutions has dropped the rape charge, saying the
ongoing trauma posed a significant and unacceptable risk to Brittany Higgins' life

Shane Drumgold
(DPP)

There was a reasonable prospect of conviction and this is a view that | still hold
today

Bartlett Here's a chief prosecutor telling everybody

Lehrmann Yep

Bartlett Never mind that trial, he's never going to have another one but pretty much he's
a rapist

Lehrmann Mmm. He took, my opportunity for a not guilty verdict away from me. But he
then told Australia, 'oh | still could have won it'

Bartlett Hmm

Lehrmann What the [bleep]

Bartlett Shortly after the charge against Bruce Lehrmann was dropped, Shane Drumgold

called for a public enquiry and he got it

Male Minister

The ACT Government will be establishing an inquiry

Bartlett Brittany Higgins reacted to the news by sharing a quote on Instagram

Bartlett Mr Drumgold was the first witness to be called and Bruce Lehrmann was
determined to be there

Lehrmann This is the guy who ruined my life. He commenced the prosecution based on no
evidence and the cards are going to fall that way and he's going to have a very
tough week

Bartlett Bruce was back in Canberra but this time it was the chief prosecutor under

pressure

Shane Drumgold
(DPP)

In retrospect it was a failing

Bartlett

Bombshell revelations follow

Sue Chrysanthou SC

You didn't see that?

Shane Drumgold
(DPP)

No

Sue Chrysanthou SC

Are you serious?

Bartlett

Drumgold admitted errors were made in the handling of the case

Sue Chrysanthou SC

And it actually was an act of misleading Mr Lehrmann's lawyers, wasn't it?

Shane Drumgold
(DPP)

| didn't view it as such at the time

Walter Sofronoff KC

No you're being asked whether it was
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Shane Drumgold
(DPP)

Ah, | think 'misleading' is probably too strong a word

Walter Sofronoff KC

What word would you use?

Shane Drumgold
(DPP)

Well, because, again

Walter Sofronoff KC What word would you use?

Bartlett We know from the Sofronoff Inquiry that the police didn't want to even charge
you

Lehrmann Mmm

Bartlett They said, it's quite clear, it's in black and white. There was insufficient evidence

Lehrmann Mmm

Detective And | was worried that Mr Lehrmann could potentially be placed before the court

Superintendent Scott when we didn't believe there was enough evidence

Moller (AFP)

Lehrmann They didn't want to charge me. In fact the investigating officers refused to sign
my charge sheet. They had to go to a higher officer to sign the charge sheet
because he didn't want to morally put his officers through charging who they
thought was an innocent person

Bartlett By the time the first day was over, Bruce Lehrmann had decided it was time to
start speaking out

Lehrmann | could say a lot of things that are probably not appropriate for TV but

Bartlett Like what?

Lehrmann It was [bleep] outrageous. It was [bleep]. This entire case was [bleep] um and
Drumgold was central to that. He kicked things off and we're finding out things
that we should have had, we tried to ask for things, were denied them and it's
just [bleep]

Lehrmann I'm just an everyday bloke, getting on with his life and shit hits the fan. There's
gonna be people that'll believe her, there's going to be people that believe me.
You know you make lemonade with lemons

BREAK

Lehrmann I'm just an everyday bloke, getting on with his life and shit hits the fan. And you
bunker down and you get on with the hand you're dealt. There's gonna be
people that'll believe her, there's going to be people that believe me. That's just
a fact of it and, you know, you make lemonade with lemons

Bartlett Isolated and shunned by many of his former friends and colleagues, Bruce
Lehrmann has cut a lone figure for much of the past two years. Golf helped
clear his head

Lehrmann That's kept me sane. | get out on the golf course and | just go around by myself,

it clear the mind. The lawyers know not to contact me when I'm on the golf
course, you know, it's four hours of, you know, to myself
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Bartlett While the criminal trial is now behind him, Bruce Lehrmann's days in court are
far from over

Bartlett Well you've sued a number of media outlets
Lehrmann Mmm. There's three underway

Bartlett Three underway. Have any of them settled?
Lehrmann One has settled on satisfactory terms to both of us
Bartlett Right

Lehrmann And um, that's all | can say about that.

I'm not trying to be a millionaire out of this, in any way. In fact, the opposite. I'm
trying to pay my lawyers, I'm trying to pay back my mum and my uncle and
others who have supported me. But I'm not seeking mansions or a celebrity
lifestyle on the other side of this.

Bartlett So let me give you a scenario. If it turns out that you end up with 5 or 6 or 7 mil
in the bank, will it have all been worth it?

Lehrmann Ah, no, cos um, | don't want to be known as the guy who could have, would
have, allegedly raped Brittany Higgins. And that's, and that's, that's a tag that's
out there now and | don't have the court system to remove that tag anymore

Higgins | told the truth. No matter how uncomfortable or how unflattering, to the Court.
Today's outcome does not change that truth

Bartlett Your accuser has said a lot

Lehrmann Yeah

Bartlett And a lot publicly as you know

Lehrmann Yeah

Bartlett But why don't you sue her personally, for defamation?

Lehrmann Well, | mean that's, that's a possibility. | mean, it's ...

Bartlett | mean, are you reticent to do that? Because you know that ...

Lehrmann I'm not ruling it out, but | mean it's ...

Bartlett But if you do that, of course, then you'd have to be up for cross-examination by

her legal representatives, wouldn't you?

Lehrmann Oh sure, | mean, | face that at the moment with the proceedings underway in the
Federal Court. I'm not afraid, I'm not afraid of it. | haven't ruled it out, but I'm
cognisant of the fact that, you know

Bartlett That what? It's not a good look?

Lehrmann Well it's not a good look, you kick someone when they're down and you know, |
have some sympathy for her because she's obviously got people around her
who are not considering, they're not there for her, they're there for other, they're
there for their own agendas
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Bartlett Somewhat ironically, Bruce Lehrmann is not studying to be a lawyer

Lehrmann There is a part of me that thinks that there's some serious issues without justice
system. | think for me it just the inspiration of seeing, in particular my two senior
barristers John Korn at the start and then Steven Wybrow, | mean, Arthur Moses
as well. It's inspirational stuff to see these lawyers take pity on someone, that
they saw the system failing someone and they just, you know, they're not
interested in money, they. | saw another side to lawyers, | think that people
wouldn't realise that there are some lawyers out there that have a heart

Bartlett You know that there are going to still be some people, people who are watching
this program tonight, no matter what you say, who think 'there's the bloke that
raped Brittany Higgins'. You're never going to change their mind.

How does that affect the rest of your life?

Lehrmann | think it's unfortunate that some people in the media consider themselves judge,
jury and executioner. | think there needs to somewhat of a reckoning at the end
of this, and | hope the inquiry does that in some way and | think, | just hope that
we can get back to a neutral position, | suppose. Is that ? | accept that there's
going to be 50% of the country, probably more, that think I'm a rapist, okay. But
how about having a bit of an open mind and a bit of pragmatism about how you
approach an issue, you know. There's two sides to every story. Let's look at the
facts, let's look at the breadcrumbs, where do they lead. Let's look at
motivations, let's look at credibility

Bartlett I know your lawyers didn't want you to do this interview

Lehrmann [chuckle]

Bartlett Didn't want you to talk

Lehrmann No

Bartlett But it has been a long time in the making

Lehrmann Mmm

Bartlett You finally get your chance to say something

Lehrmann Mmm. I'm not going to shy away from having my say. | think it's, | know the

lawyers don't want me to say anything but, we've had the trial, the charges been
dropped and | think we've had enough shit shoved down our throats. It's time for
a bit of setting the story straight, | suppose

Bartlett There you go

Lehrmann That's it

Bartlett You've finally had your say

Lehrmann | could go another hour if we could, there's going to be heaps to say, but
(chuckles)

Bartlett Well there's a lot of detail, isn't there?

Lehrmann Yeah. It's the rabbit holes, there's so many

Bartlett Mmm
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Lehrmann | mean, yeah. There's a lot of people to fire up about. | don't, | mean, I've got a
taste of it. | don’t think it will be last time you see me because | think | need to ...

Bartlett Keep talking

Lehrmann Well there's a lot of people that have a lot of questions to answer in this and how
they've behaved. Drumgold being the first, so

Bartlett Mmm

Lehrmann He should never have progressed this, so

Bartlett Hmmm

Lehrmann He, he, | wouldn't be sitting here talking to you if it wasn't for Drumgold. He

knew he had a weak case, so

Bartlett Mmm. But you had to put your case sooner or later Bruce

Lehrmann Mmm. | don't regret it one bit. I think the fire's just been burning so much that |
think it's, you know. Beware the man who's got nothing to lose. There's a bit
more to come yet
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Wilkinson, Higgins
war-gamed ‘friendlies’

Brittany Higgins and Lisa Wilkinson
brainstormed MPs who would ‘fire
questions’ in QT over the alleged sexual
assault, highlighting Anthony Albanese
and Tanya Plibersek.

By JANET ALBRECHTSEN and STEPHEN RICE
From Nation June 4, 2023
7 MINUTE READ

Brittany Higgins and Lisa Wilkinson war-gamed how to recruit prominent
politicians and media figures who could help give momentum to their upcoming -

interview on The Project, as the TV host made suggestions to the former Liberal

staffer about how to frame her story.

The more than five-hour session, which also involved Ms Higgins’ boyfriend David
Sharaz and Wilkinson’s producer Angus Llewellyn, was recorded on January 27,
2021 a few days before they filmed the interview that was broadcast on February 15
revealing Ms Higgins’ claims she had been raped in Parliament House.

The group brainstormed MPs who would “fire questions” in question time over the
alleged sexual assault, highlighting Labor leaders Anthony Albanese and Tanya
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Plibersek as key players, with Wilkinson highly critical of former foreign minister
Julie Bishop for refusing to “speak out” against the poor culture of Parliament
House.

The recording revelations came as Bruce Lehrmann accused Ms Higgins of lying
about being raped to save her job, and for the first time revealed how her sexual
assault allegation forced him to contemplate jumping in front of a train to kill
himself.

In an interview with the Seven Network, Mr Lehrmann said Ms Higgins
intentionally told their shared chief of staff Fiona Brown the “white lie” that he had
raped her to preserve her employment, after seeing him get sacked.

Ms Higgins told Wilkinson that she could find some “friendly MPs” who could fire
questions in question time. Wilkinson suggested Mr Albanese could be helpful,
before backtracking and describing him as “a bit of a dead duck at the moment”.

“Well, he’s in a car crash, leave him alone,” Mr Sharaz responded. “He got a lot of
coverage out of that”

Wilkinson then suggested “Tanya Plibersek, definitely”, to which Mr Sharaz said:
“Yeah”

Ms Higgins tells the group: “We’re doing a parliamentary showcase before all this
starts. So it’s going to be great, we're having fun.”

The revelations come as CCTV images of Ms Higgins and Mr Lehrmann arriving at
Parliament House were aired for the first time.

In the hours-long pre-session, Wilkinson said Ms Higgins would have to consider
how to answer questions on why she did not go to the police with her allegations.

The Channel Ten host also told the former staffer that she did not want “to put
words in your mouth” but asked if Ms Higgins “could enunciate” how the culture at
Parliament House could allow a rape to occur without anyone being punished.

“I have every confidence that you will answer that very eloquently, but it’s one you
just need to really think about,” Wilkinson said.
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“I don’t want to put words in your mouth, but if you can enunciate the fact that this
place is all about suppression of people’s natural sense of justice.”

Ms Higgins in the recording also said she thought she could win against Mr
Lehrmann in a civil suit if he sued, but that she was unsure her allegations could be
proved “beyond reasonable doubt” in a criminal trial.

“If he wants to go me after, like on a civil basis, I think, on the balance of
probabilities, I think I could win. I think it’s, if the onus of proof is beyond a
reasonable doubt, I think that would be different. I don’t think I could win that,” Ms
Higgins said.

A small part of the session was played to the court during Bruce Lehrmann’s rape

trial, in which it was revealed that Ms Higgins and Mr Sharaz had proposed
breaking the story in a parliamentary sitting week so that “they have to answer
questions at question time, it’s a mess for them”.

Ms Higgins said it would mean “they’re all stuck in Parliament House with it”.

Mr Sharaz told the group: “I've got a friend in Labor, Katy Gallagher on the Labor
side, who will probe and continue it going.”

Cross-examined on the conversation during the trial, Ms Higgins told the court:
“That wasn’t the actual interview itself and I didn’t sign a stat dec on this. This is just
us talking.”

Wilkinson lambasted Julia Bishop for waiting until after she left parliament to flag
the sexist nature of parliament, rather than speaking up while she was in the role.
“The biggest frustration that I have with Julie is that she had so many opportunities
to speak out against the culture,” Wilkinson said. “And for one woman to, what was
she, deputy to 13 different prime ministers over the course of her time in
parliament.”

Mr Sharaz interjected, saying: “Always loyal too. Bridesmaid, never the bride.”

To which Wilkinson said: “The minute she was out of there (she said) ‘oh it’s really
sexist’ I tried to get her on the record with that so many times when she could’ve
actually affected change, and she wouldn't”
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When questioning whether Ms Bishop would be willing to speak out against
Parliament House culture, Ms Wilkinson suggested she might refuse due to her ties
to Michaelia Cash and Linda Reynolds.

“They‘re all Perth girls,” she said. However, Ms Higgins said “they were never
friends”.

“I don‘t know why, but they never liked each other,” Ms Higgins said.
Mr Sharaz added: “Julie doesn’'t have any friends.”

Mr Sharaz then suggested getting sexual assault survivor and advocate Grace Tame
to do media the next day.

The group also discussed whether former Liberal prime minister Malcolm Turnbull
would help.

Male voice: “He does hate (Scott) Morrison. Does he hate him that much?”

Wilkinson: “Yeah, I think so. Malcolm, I know Malcolm well. I reckon Malcolm will
talk”

The group also discuss Senator Reynolds, who Ms Higgins claimed had not been
supportive after the alleged assault. (Senator Reynolds and her then chief of staff
say Ms Higgins didn’t tell them about the alleged assault).

At one point Wilkinson refers to Senator Reynolds as “an idiot” When Ms Higgins’
says Senator Reynolds doesn’'t “super care about my mental health”, Mr Sharaz says
sarcastically: “No, Linda cares”, at which laughter is heard on the tape.

Wilkinson: “I've so got her [Linda] in my sights now. Now that I've refreshed my
memory on that.

Mr Sharaz: “I said to Britt, ultimately, what do you want out of this? She goes, well, I
want Bruce to forever have it difficult getting a job, like it’s going to be difficult

for me.”

Wilkinson: “Yeah.”
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Mr Sharaz: “And then you said, best-case scenario, Linda Reynolds.” Ms Higgins: “I
was just reaching!

At another point in the session Ms Wilkinson told the group: “I'm a great believer
in people’s time will come. I'm incredibly patient.”

Mr Sharaz interjects: “Linda’s time, please, god, let it be Linda’s time.”

Wilkinson: “Well, I think it might be.”

Mr Sharaz said Mr Lehrmann would be “shitting himself” when The Project
interview was released, as Ms Higgins celebrated the fact the former Liberal staffer
would never be able to run for politics.

The Project team elected not to name Mr Lehrmann in the interview, but Ms
Higgins said “that‘s all right” because people within the party would be able to put
“two and two” together, which would prevent him from ever running for politics.
“He was fired at the time, he was in that office, they’ll know and that’s what
matters,” she said. "He would never get a preselection now.”

Mr Sharaz added: “And he’ll be shitting himself when it comes out.”

Ms Higgins described Mr Lehrmann as “one of those ... legacy ones” who would
inevitably run for a federal seat.

“If enough people can put two and two together, it’ll stop him from getting
preselected for the seat of Wentworth or something, one day,” she said.

After Ms Higgins flagged concerns she may be bullied by former prime ministerial
staffers Yaron Finkelstein and Andrew Carswell, along with members of Senator
Cash’s office, Wilkinson said: “You know your best response, if they want to try and
bully you?”

Ms Higgins: “Hm?”

Wilkinson: “Just look them in the eye, and say, | was raped in a minister’s office.”

Ms Higgins likened Mr Finkelstein to the ruthless House of Cards character played
by Kevin Spacey. “I'd liken Yaron to like, Frank Underwood from House of Cards,”
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she said. “He is like, he’s the PMO fixer. He is that guy.”

At one point in the session Ms Higgins says that when she resigns from her job she
won't be seeking a payout. “I'm not pressing, I don’'t want money. I'm not going after
them with a lawyer for anything. I don’t want anything. I'm not fired, 'm not a
disgruntled employee, 'm quitting.”

Ms Higgins later took action against the Commonwealth and is believed to have
settled for an amount in excess of $2m.

Additional reporting: Ellie Dudley
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a solicitor in commercial law, and attained a Doctorate of Juridical Studies from
the University of Sydney. She has written for numer... Read more

STEPHEN RICE, NSW EDITOR

Stephen Rice started his newspaper career at The Sydney Morning Herald before
moving into television, where he became executive producer of Nine's Business
Sunday programs. He has worked as a senior investigative p... Read more

Topics
Anthony Albanese

TRENDING

Power lines the Norman left in limbo

hurdle as clock ticks after historic LIV and
for coal PGA merger

By COLIN PACKHAM, NICK EVANS By WILL SWANTON

Harry complains Legendary sports

about ‘awful’ time in
Australia

writer Wayne Smith
has died

By JACQUELIN MAGNAY By PETER LALOR

Fight inflation, not Harry big on broad

class war, Jim statements, feelings,
but little on facts

By GEOFF CHAMBERS

339



89
By JACQUELIN MAGNAY

SPONSORED CONTENT

Best new cruise for serious travellers

There’s a big difference between cruises and expedition cruises. This New Zealand outfit
offers a best-in-class example of how it works.
SPONSORED

Peek inside the buildings of the future

Gone are the days when an architect would sit at a desk with just a pencil and their
imagination.
SPONSORED

340



90

Annexure Certificate

No. NSD103 of 2023
Federal Court of Australia

District Registry: New South Wales

Division: General

BRUCE LEHRMANN
Applicant

NETWORK TEN PTY LIMITED & ANOR

Respondent

This is annexure marked "MRS-17" referred to in the affidavit of MARLIA RUTH SAUNDERS

affirmed on 8 June 2023 before me:

&Q&WW@M

Signature of Amelia CausleyTodd
Solicitor
Level 14, 60 Martin Place, Sydney NSW 2000

Legal/83066687_2

341


acausleytodd
Stamp


91

THE AUSTRALIAN*

Wednesday, June 7,2023 | Today's Paper | Mind Games

The proper thing to do
would be for Lisa Wilkinson
to hand back her Logie

JANET ALBRECHTSEN
Follow @jkalbrechtsen

By JANET ALBRECHTSEN
COLUMNIST
Follow @jkalbrechtsen

5:59AM JUNE 7, 2023

Those who instinctively rubbish commercial TV journalism will need to check their
prejudices. Seven’s Spotlight on Sunday night was impressive journalism.

Led by Mark Llewellyn, with Liam Bartlett interviewing Bruce Lehrmann, the
Spotlight team explored a story of national significance, explaining it, probing it,
asking hard questions. Whether we accept the former Liberal staffer’s answers is left
to us to decide. This was journalism that respected the viewer.

The Project interview with Brittany Higgins that aired on February 15, 2021, was in
a different category. Hard, probing questions were rare. Objectivity seemed absent.
Fairness equally so. The shoddy journalism that went to air starts to make sense

when you listen to the pre-interview audio conversation, obtained by The
Australian, between presenter Lisa Wilkinson and Higgins. This full five-hour plus
audio has never been made public, except for a 40-second grab that played in court
last year and larger excerpts that featured on Spotlight. It is damning for all
involved. And for fans of objective, serious journalism, there is so much to cause
despair.

342



92

Not just the shameless war-gaming between Higgins, her partner David Sharaz,
Wilkinson and producer Angus Llewellyn to get “friendly” MPs and journalists to
keep Higgins’s version of the rape allegation and the political conspiracy to silence
her going. What is equally troubling is how Wilkinson assumes the role of #MeToo
maestro. The Ten Network celebrity can be heard helping Higgins frame her story,
suggesting angles, and words, and making nasty and uncorroborated judgments
about Higgins’s former boss, former defence minister Linda Reynolds, and
Reynolds’s chief of staff, Fiona Brown, women whom Higgins maligns as villains in
her own version of events.

For example, Wilkinson prattles on about a Twitter spat she had with Reynolds. So
much so that she searches for the exchange on her phone, reads it out, commends
herself for recalling this exchange. When Wilkinson described Reynolds as an
“idiot”, the venom was palpable.

The same lack of professionalism is shown towards Brown. Higgins’s version of
Brown and Reynolds as workplace villains who wanted to hide a rape for political
purposes was, we now know, false yet was met with little curiosity from Wilkinson.

Wilkinson says she doesn't want to put words in Higgins’s mouth before suggesting
what she could say: “... speak about the culture that, you know, I don’t want to put
words in your mouth, but if you can enunciate the fact that this place is all about
suppression of people’s natural sense of justice. Because you see around you the way
that this place works.”

That is what Higgins does during The Project interview they recorded a week later.
In fact, you might get sloshed if you downed a shot of vodka every time there was a
word match between Wilkinson’s off-camera suggestions and Higgins’s eventual on-
camera answers.

Here is Wilkinson again, playing apparent #MeToo director.

Lisa: And we’ve come a long way, if you look at the history of the world, we’ve
come a long way in a very short space of time. But we can’t stop. And this is, like, if
you were a bloke, you wouldn’t be getting this treatment.

Brittany: No, not at all.
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Lisa: We must get that point across. Because that whole thing of what an incredibly
safe place it is to rape someone. I mean it looks like intent.

Sure enough, when Higgins is filmed for the final interview, she says: “I just couldn’t
live with myself if it happened to someone else.” The 61-year-old woman appears to
be leading a woman in her 20s by the nose down the darkest alleys of #MeToo.
“You're doing something magnificent,” says Wilkinson. “So, it changes the culture
there and it desperately needs changing. Ill say it again, it’s a sick culture.”

Can’t Wilkinson see it is magnificent only if Higgins is telling the truth? If it’s not
true, wicked is a more apt description. And Wilkinson cannot possibly know
Higgins is telling the truth. No one knows what happened that night. There are two
versions. There is an allegation. And there is a presumption of innocence. These
aren’t nuances. These are fundamental elements to a democracy. Nuance appears to
be tossed aside by Wilkinson.

Lisa: Because you're taking back ownership of your story and what happened to you
to make sure that it can’t happen to others. And it changes the culture as much as is
possible. Because you're also riding on the back of the Four Corners story, as you
know.

Brittany: Yep, yep.

Lisa: And that makes it so much more powerful than if it was standing out there on
its own. It’s like the MeToo movement, it’s because women linked arms and rushed
forward that all of a sudden the individual stories no longer got shouted down. It
became, well, this is everywhere.

When Wilkinson talks about Canberra having its “own set of rules” during the five-
hour conversation, that too is repeated by Higgins on air. Wilkinson even suggests
Higgins take a sick day on her last day at work — the Friday before The Project airs.

I can think of a zillion other things I'd rather do on a Sunday than listen to
Wilkinson play the role of therapist, coach and #MeToo conductor to Higgins. Yet
it was a riveting masterclass that captures what happens when the believe-all-
women mantra appears to take hold of a journalist. Believe all women, another way
of saying men are guilty, is an inherently and hopelessly flawed starting premise for
any objective journalist.
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The five hours of audio between Wilkinson and Higgins, with Sharaz and Llewellyn
too, ought to be played in journalism courses across the country. And played twice
to any student who fails a first-year subject.

Any good journalist learns to build rapport and establish trust with the person they
want to interview. Wilkinson appears to go way beyond that as she lectures Higgins
that “it’s about fear, it’s about intimidation, it’s sexist, it’s, everything is implied,
everything’s in secret and that’s, everything seems to operate in dark shadows,
because the minute you shine a torch on any of it, it’s as ugly as sin”.

The torch has turned on the Ten celebrity to reveal someone who appears hellbent
on launching a #MeToo juggernaut, maybe picking up an award here and there,
with a large side-serving of political partisanship, nasty invective about women and
gratuitous snide gossip. What'’s lacking is a sober, objective and fair search for truth.
The proper thing to do would be for Wilkinson to hand in her Logie for her
Higgins interview. That interview has been nothing but trouble for her, for the
justice system, for good journalism and for people who deserved to be treated
better.

JANET ALBRECHTSEN, COLUMNIST

Janet Albrechtsen is an opinion columnist with The Australian. She has worked as
a solicitor in commercial law, and attained a Doctorate of Juridical Studies from
the University of Sydney. She has written for numer... Read more
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Disturbed and disappointed: Brittany

Higgins’ angry letter to Lisa
Wilkinson

EXCLUSIVE
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10:19AM JUNE 6, 2023

Five days after Brittany Higgins’ rape allegations interview aired on The Project she
wrote an angry letter to host Lisa Wilkinson accusing her of putting together a
second program based on footage not used in the first, without her knowledge or
consent.

Ms Higgins writes that she is “disturbed and disappointed” that after making it clear
she did not want_another program “you have gone ahead and put one together

anyway’.

In the letter from February 20, 2021, obtained by The Australian, Ms Higgins
threatens that if Wilkinson “goes ahead and still airs this material knowing how
strongly I am opposed to it, t